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Telèfons i horaris d'interès
AJUNTAMENT (2 línies)..................................................... 46 91 71
Horari: Dilluns, dimecres i divendres de 15 a 21 h.
Dimarts i dijous de 9 a 15 h.

CAMBRA AGRÀRIA 
Horari: Dijous de 10 a 12 h.

CONSULTES URBANÍSTIQUES
Horari: Dilluns i dimecres de 16 a 21 h..............................46 91 71

METGES
Urgències (Policia Locai Cassà)...................................... 46 10 69
Dra. Silvia Garcia (Dispensari M unicipal) 46 81 62
Horari: De dimarts a dissabte, a partir de les 12'30 h.
Creu Roja ............................................................................... 20 15 42
Farm àcia................................................................................ 46 90 03

CORREUS
Quart (Codi Postai) 17242 
Horari: Feiners de 12*30 a 13*30 h.
La Creueta i Palol d'Onyar (Codi Postai) 17241 
Horari: Feiners d'11 a 12 h.

PARRÒQUIES
Quart ...................................................................................... 46 91 19
C a s te lla r 49 02 05
Palol d'Onyar • La Creueta 21 18 63

ESCOLES
Sta. Margarida....................................................................  46 93 81
Llar d 'Infants  46 93 28

RENFE INFORMACIÓ  20 70 93
BO M BERS.................................................................  085-23 33 80
MOSSOS D'ESQUADRA (24 h .) ..................................... 21 34 50
GUÀRDIA CIVIL (Girona)....................................................20 11 00
............................................................................................... 20 86 50
ENHER  23 32 94
RÀDIO QUART FM. 101  46 93 28
(Emissora Municipal)
ASSISTENT SOCIAL (Gemma Martínez).......................46 91 71
Horari: Dimarts de 9 a 11 h.
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Notes d’interès

L'Impost sobre vehicles de 
tracciò mecánica

L'Impost Municipal que grava la tinença de vehicles de 
tracciò mecánica (cotxes, ciclomotors, motocicletes, etc.) es 
posará al cobrament a les Oficines de Recaptació de l'Ajuntament 
durant els dos mesos compresos entre el 21 d'abril i el 21 de juny. 
Les tarifes de l'impost son les aprovades per l'Ajuntament, dins 
els marges que estableix la Liei reguladora de les Hisendes 
Locals, i que ja van ser publicades a la revista CELRÈ a la pàgina 
7 de I'exemplar tardor-hivern 1991.

Es recorda als contribuents la possibilitat de domiciliar el 
pagam ent m itjançant una en tita t bancària , que esta lvia  
desplaçaments i ofereix una major comoditat pel pagament.

Festes Locals

Les dues Festes Locals del Municipi de Quart per al 1992 
son els dies 20 de juliol i 29 d'octubre.

La Festa Major de Palol d'Onyar será el primer diumenge 
d'agost, dia 2, i la Festa Major de La Creueta el segon diumenge 
d'agost, dia 9.

Obres sense llicència

Els serveis tècnics municipals han constatât que s'estan 
realitzant moites obres, construccions i instai.lacions sense la 
corresponent llicència municipal. Es recorda que és necessari 
sol.licitar-la a l'Ajuntament abans d'iniciar-les a fi i efecte de 
complir amb la normativa urbanística del municipi.

Nota de Redacció
Els conceptes i opinions expressades en els articles 

s ignats que apareixen a la revista  no representen, 
necessàriament, l'opinió d'aquesta.

No es publicará cap article del qual no coneguem la 
identitat del seu autor, encara que, si vol, pugui ser publicat amb 
pseudònimi Recordern que les pàgines del Celrè són obertes a 
tothom. Qualsevol persona que vulgui emetre llur opinió o 
col.laborado a la revista ha de lliurar els originals a la Redacció.

Queda prohibida la reproducció total o parcial dels ar
ticles.
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questa Corporació ha estât tractant la possibilitat de cobrir la 
pista poliesportlva municipal a fi de respondre a la proliferació 
de les aclivitats esportives que es practiquen en el nostre 
municipi.

No obstant, després d'un estudi acurat del tema s'ha decidit optar per la 
construcció d'un pavelló poliesportiu que s'ubicaria darrera la zona esportiva, al 
costat del carni que condueix a Can Ferriol. Amb aquesta alternativa s'evitaria 
l'impacte visual que ocasionaria la cobertura de la pista poliesportiva a les 
vivendes unifamiliars que la circunden, alhora que es disposarla d'una pista 
d'esports descoberta necessària per a l'ùs d'activitats diàries.

En aquests ultims anys, el municipi de Quart ha expérimentât un fort 
creixement demogràfic per lo que la construcció d'aquest equipament poliesportiu, 
amb una superficie de 2.000 m2., s'ha pensât amb una projecció futura.

Actualment, s'està tramitant la requalificació del sector atés que està
qualificai com a rùstie i no és permès l'ùs esportiu. Darrerament s'han mantingut 
converses amb els propietaris dels terrenys afectats per la requalificació els 
quais han donat el seu assentiment a l'actuació urbanistica municipal. Està 
previst que puguin urbanitzar la franja de davant les escoles fins al final de Quart 
Nou, prèvia cessió del sòl fixât per la Liei del Sòl.

Sens dubte, un cop construit el pavelló hi haurà un augment de l'oferta 
esportiva, tot intentant que la pràctica esportiva esdevingui un element normal 
de la vida quotidiana i es tradueixi en un augment de la qualitat de vida de tots 
els veïns.

A l'interior de la revista trobareu un croquis del sector i les caractéristiques
i pressupost de construcció del pavelló poliesportiu de Quart.

Des del mitjans habituais de l'A juntament i a través de les pàgines 
d'aquesta revista, s'us informarà puntualment d'aquesta important i ambiciosa 
obra d'equipament esportiu, tan necessària per el nostre Municipi.

Cordialm ent,

El Batlle 
Pere Cabarrocas i S itjes
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Acords de Pie

Sessió ordinària del Pie de 
l'Ajuntament celebrada el dia 20 

de Desembre de 1.991
-S'acorda per unanim itat, so l.licitar al Conseil 

Comarcal del Gironès, la màxima subvenció possible 
per finançar el costde l'adquisició del programa informátic 
de comptabilitat pública local.

-Igualment per unanimitat s'acorda sol.licitar al 
Departam ent de S an ita t i S egure ta t Socia l de la 
Generalität de Catalunya la màxima subvenció possible 
per finançar el cost de les obres de construcció del 
dispensari mèdie municipal, l'import de les quals puja a 
la quantitat de 2.954.132.- Ptes.

-Es delega a la Diputado de Girona les funcions 
de gestió tributària de Plmpost sobre Bens Immobles, 
d'acord amb el que disposa l'Art. 78-2 de la Liei 39/1988 
de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals.

-Per unanimitat s'acorda manifestar la voluntat 
favorable a la creado d'un Consorci, junt amb altres ens 
publics in té ressa is , per a la ce le b ra d o  de la 
Commemoració del Centenari del tren de Sant Feliu de 
Guixols a Girona. Aixi mateix s'aproven els Estatuts 
d'aquest Consorci tal i com han estât redactats.

-S'aprova definitivament l'Ordenança Reguladora 
de l'Atorgament de Subvencions d'acord amb la seva 
redacció originai.

-Per unanimitat, i vistos els informes emesos pels 
Serveis Tècnics Municipals, s'encarrega la redacció del 
Projecte del Pavelló Poliesportiu Municipal a l'arquitecte 
col.legiat Sr. Luis Sánchez-Cuenca i López.

-S'acorda contractar amb l'empresa FOCSA el 
servei de recollida d'escombraries del terme municipal 
de Quart, d'acord amb les condicions tècniques i preu 
que es detallen en l'oferta presentada.

-S'aprova el pressupost presentat per l'empresa 
HERON INGENIEROS S .L. destinât a la millora de 
l'Estació Depuradora d'Aigües Residuals de Quart i que 
puja a un import de 5.678.361.- Ptes. Aixi mateix es 
sollicita a la Junta de Sanejament de la Generalität de 
Catalunya una subvenció équivalent al cost de les obres 
de millora de l'EDAR de Quart.

-Es sollicita a la Direcció General de Serveis de 
Telecomunicacions del Departament de la Presidència 
de la Generalität de Catalunya la concessió per a la 
gestió indirecte del servei de radiodifusió sonora en 
ones m étriques amb m o d u la d o  de freqüènc ia  a 
l'Ajuntament de Quart per la seva emissora municipal 
"Ràdio Quart".

-S 'atorga una subvenció de 50.000.- Ptes. a

l'organització de la 5.ena Cursa 100 km. Costa Brava- 
Girona III Copa del Món. Igualment es concedeixen cinc 
trofeus als participants de la cursa i es procedirà a 
l'avituallament de la cursa al seu pas pel municipi de 
Quart.

-S'aprova definitivament el projecte d'Urbanitzaciô 
del carrer Nord núms. 6 al 12.

-S'aproven definitivament els projectes d'obres 
següents:

a) Urbanització Plaça Estació.
b) Pavimentado i xarxa d'aigües pluvials del Barri 

Almeda.
c) Pavimentado carrers urbans a La Creueta.
d) Pavimentado accessos del nucli urbà de Palol 

d'Onyar.
e) Construcció pont de "Cal Pinxo”.
-S 'ap rova  el p ressupost de les despeses

d'explotació de Testado depuradora d'aigües residuals 
de Quart per a l'exercici de 1992 que puja a la quantitat 
de 4.127.656.- Ptes. Es trasllada aquest pressupost a la 
Junta de Sanejament de la Generalitat de Catalunya i es 
sollicita una subvenció per fer front a aqüestes despeses.

-S 'aproven provis iona lm ent les modificacions 
puntuá is  de les Norm es S ubs id ià ries  de Q uart, 
redactades per l'arquitecte Sr. Ramón Fortet i Bru a 
instàncies del propi Ajuntament. Juntament s'acorda 
trametre Texpedient a la Comissió d'Urbanisme de Girona 
instant Taprovació definitiva de les esmentades normes.

-Es requereix a la D iputado de Girona a que 
solucioni definitivament el perill que representa el pont 
de La Creueta (del que n'és titular) reemplaçant-lo per 
un altre de més volada i capacitat de desguassament. 
També es requereix a la Junta d'Aigües de la Generalitat 
de Catalunya, a que inicïi les actuacions necessàries a 
fi de substituir el pont esmentat per un altre que garanteixi 
la seguretat de la poblado i eviti els danys provocats 
pels desbordaments periôdics de l'Onyar. Es trasllada 
aquest Acord al Conseil Comarcal del Gironès demanant- 
li el seu recolçam ent davant les instàncies abans 
esmentades.

Sessió extraordinària celebrada  
el dia 12 de febrer de 1.992

-Sön elegits els membres integrants de les meses 
per a les eleccions al Parlament de Catalunya.

El Celrè/4
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-S 'acorda  s o l.lic ita r a la D irecció G enera l 
d'Administració Locai una subvenció per a l'adquisició 
d'equips i aplicacions informatiques.

-Es sol.licita al Departament de Sanitat i Seguretat 
Social una subvenció per a la construcció i equipament 
del consultori municipal.

-S'acorda sol.licitar a l'Excma. Diputado de Girona 
una subvenció per a l'enjardinament del case urbà de 
Quart.

-Es sol.licita a la Caixa de Pensions, Diputado de 
Girona, i Cambra de Comerç, una subvenció per a 
l'organització de la "III Mostra de Terrissa Catalana". 
Igualment es sollicita al Departament d'indùstria i Energia 
de la Generalität de Catalunya. També es demana 
subvenció per a l'organització del XII.® Concurs de 
Ceràmica i Terrissa Infantil.

-Es sollicita a la Direcció General d'Administració 
Local la inclusió en el programa de cooperado tècnica 
local el projecte de construcció del Pavelló Poliesportiu.

Sessió ordinària celebrada el 
dia 31 de gener de 1992

-El Sr. Alcalde dóna compte, entre d'altres, deis 
següents temes:

•Deis membres com ponents de la Comissió 
Organitzadora de la III Mostra de Terrissa Catalana.

■De la reunió mantinguda amb els propietaris 
deis terrenys urbanitzables del sector Església.

Igualment es dóna compte deis diferents Décrets 
signats per l'Alcaldia, deis que cal destacar:

•El Decret 33/91 pel que es nomena, a proposta
del T ribuna l qua lificador de les proves sélectives,
funcionan de carrera de l'Escala d'Administració Gen
eral, Subescala Administrativa al Sr. Josep Llinás i 
Llinás.

■El Decret 34/91 pel que es nomena, a proposta
del Tribuna l qua lificador de les proves sélectives,
funcionan de carrera de l'Escala d'Administració Gen
eral, Subescala Auxiliar, a la Srta. Maria Gallardo 
Sánchez.

-S 'acorda requerir a la D irecció G enera l de 
Carreteres de la Generalität de Catalunya perqué apravi 
i executi un projecte de reforma, millora i eixamplament 
de la CC-250 entre els nuclis de Quart i Girona a f¡ de 
garantir la seguretat física ais usuaris.

-S'encarrega ais Servéis Técnics Municipals la 
redacció del projecte del local social polivalent del nueli 
de Quart que s'ubicaria a la parcella municipal situada 
al C/. Modeguer cantonada C/. Tren.

-S'acorda informar favorablement l'avantprojecte

de la unitat d'actuació "A" de Quart que presenta el 
prom otor Sr. M iquel Fábrega Seriñá, redactat per 
l'arquitecte Sr. Adriá Felip i Campistol, sempre i quan 
s'incorporin les determinacions i modificacions que es 
reflexen en l'informe redactat pels Servéis Técnics 
Municipals.

-Es constitue ix vo lun tà riam ent a favor de la 
Comunitat de La Creueta una servitud continua i aparent 
consistent en l'aprofitament d'aigua subterrània, pas i 
aqüeducte sobre un pou ubicat a la finca del Sr. Joan 
Sala Bassó i Sra. Elena Parés Serra situada al C/. Major 
de La Creueta. Aquesta servitud inclou una font pública 
¡nstal.lada a la seva vivenda, xamfrà C/. Major i Ctra. 
deis Àngels de La Creueta.

-S'acorda sol.licitar al Departament de Cultura de 
la Generalität de Catalunya una subvenció per a la 
confecció deis cartells enunciadors de la III Mostra de 
Terrissa Catalana. També es so llic ita  una subvenció 
per equipaments de locáis amb destinado cultural.

-S'aprova el contracte per a la prestado del servei 
de recollida d'escombraries amb l'empresa FOCSA amb 
les cláusules i condicions que s'hi reflexen.

-Es sollicita a la Junta d'Aigües de la Generalität 
de Catalunya prévia comprovació de l'arranjament deis 
marges del riu Celré.

-S'acorda l'adhesió a la proposició no de Llei 
aprovada en data 12 de desem bre de 1.991 peí 
Parlament de Catalunya referent a la retirada deis 
recursos d'inconstitucionalitat presentáis peí President 
del Govern de l'Estat contra la Llei de Filiacions i la Llei 
de Successions Intestades.

Sessió ordinària celebrada el 
dia 13 de març de 1992

-El Sr. Alcalde dóna compie, entre d'altres, del 
seguent:

■De les obres de reforma de les oficines munici
pals el cost de les quals pujen a unes 400.000.- Ptes. 

■De l'estat d'execució de les obres d'electrificació
rural.

■Dels preparatius de la III Mostra de Terrissa 
Catalana.

■Dels treballs preliminars per a la redacció del 
P ro jecte del Pavelló Po liesportiu  i de la situació 
urbanistica de la zona.

-S'aprova la separació voluntària del Municipi de 
Quart de la Mancomunitat Intermunicipal del Gironès ja 
que s'ha aconseguit l'autorització de la Mancomunitat

El Celrè/5
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Intermunicipal Voluntaria de la Conca del Riudaura per 
poder abocar els résidus urbans i industriáis de Quart 
a l'abocador de Solius I, per tant, ha desaparegut la 
causa princ ipa l que portà a fo rm ar part de la 
Mancomunitat Intermunicipal del Gironès que era la 
utilització de la planta incineradora de Campdorà.

-S 'aproven d e fin itiva m e n t els Esta tu ts del 
Consorci per a la Commemoració del Centenari del 
Tren de Sant Feliu de Guixols a Girona.

-S'acorda sol.licitar a l'Excma. Diputado de Girona 
i al Departament d'Agricultura, Ramaderia i Pesca de la

G e ne ra litä t de C a ta lunya , una subvenció  per a 
l'arranjament de camins veïnals.

-Es sollicita a la Direcció General de l'Esport de la • 
Generalität de Catalunya una subvenció del 50% del 
cost de les obres de construcció del pavelló poliesportiu.

-S'acorda contractar a lampara del conveni INEM- 
Corporacions Locáis un dinamitzador cultural i dos pe- 
ons per a la brigada d 'operaris  m unicipal. L'INEM 
subvencionará aqüestes contractacions amb un 70 ó 
75%.

L'Impost d'activitats économiques 
 El recàrrec de la D iputació__

En el da rre r nùm ero de la nostra  rev ista , 
explicàvem la mecánica i funcionament de l'entrada en 
vigor del nou Impost d'Activitats Economiques. Davant 
les consultes dels veins cal que tornem a tractar el tema.

A les tarifes que fixa l'Estat s'hi apliquen els 
següents coeficients que ens donaran la quota tributària 
que haurà de satisfer cada subjecte passiu:

-Coeficient municipal, anomenat de poblado.
-Index de carrers, anomenat "callejero".
-Recàrrec de les Diputacions.
Els Ajuntaments aproven els dos primers, és a dir, 

el coeficient de poblado, que a Quart s'ha fixât en el 1 '4 
i l'Index de carrers, que pondera la situado física de 
l'establiment, i que en el nostre municipi s'ha fixât 
d'acord amb tres categories fiscals: 1-, 2a i 3â assignant 
a cadascuna d'elles els següents: 1 '10 per la 1a categoria, 
el 1 '05 per la 2a categoria i l'1 per la 3a categoria.Aquest 
coeficient i l'index de carrers s'apliquen sobre la tarifa 
que per a cada activitat fixi el Govern Central.

Seguint amb l'exemple del darrer número, tenim:

-Tarifa mínima articles merceria: 10.000.- Ptes.
-Aplicado del coeficient del 1 '4: 14.000.- Ptes.
(T4 x 10.000.-)
-Aplicado que és de 1a categoria. 15.400.- Ptes.
(1'10 x 14.000.-)
A aquesta quantitat hem d'afegir-hi el recàrrec de 

la Diputació, que aquesta entitat ha aprovat en el tipus 
màxim del 40%. Ara bé, aquest s'aplica sobre la tarifa 
mínima, és a dir, sobre les 10.000.- Ptes. de l'exemple, 
el que ens dóna l'import de 4.000.- Ptes. Aqüestes 
4.000.- Ptes. es sumen al résultat obtingut per les 
operacions anteriors i tenim la quota tributària, que será 
en el cas de l'exem ple exposât de 19.400.- Ptes. 
(15.400.- + 4.000.-).

Aquest recàrrec, la finalitat del qual és de dotar 
d'ingressos a les Diputacions, té el seu fonament legal 
en l'article 124 de la Llei 39/1.988, de 28 de desembre 
Reguladora de les Hisendes Locals, que estableix 
aquesta possibilitat especificant que no podrá ser supe
rior al 40%.

El Celrè/6



Darrera fase travessia CC-250

Properament s'executaran les obres d'acabat de 
l'encara no finalitzada obra de la carretera comarcal 
CC-250 peí nucli de Quart.

L'acabat pendent consisteix en la pavimentado 
del passeig central o rambla resultant entre les calgades 
la tera ls i la travesse ra  próp lam ent. S 'executaran  
tramades de jardineres d'uns 10 metres de longitud i 60 
centímetres d'algada en la delim itado d'aquesta zona 
amb la travessera. Serán d'obra de fábrica de rajol 
cerámic vist de color "negre" arm onitzant amb una 
pavimentado de pedra artificial encara per definir.

A lternant amb les tramades de llumináries de 
l'enllumenat públic es col.locaran bañes i papereres de 
forma que juntament amb les jardineres definirán una 
lin ia lita t que v isua lm ent form aran una barrera de 
protecció amb la calgada principal.

Ç c c tp z t d e  “P c u c

El Tribunal Superior de

El Tribunal Superior de Justicia és el máxim órgan 
jurisdiccional en l'ámbit de Comunitat Autónoma de 
Catalunya. Amb la seva constitució culmina l'organització 
jud ic ia l dins l'ám b it te rrito ria l d 'aquesta com unitat 
autónoma.

La creado del Tribunal s'esdevé en el marc de 
dues norm es ju ríd iq u e s  fonam en ta ls : l'E s ta tu t 
d'Autonomia i la Constitució Espanyola.

Posteriorment, la Llei orgánica del poder judicial, 
de 1.985, i la Llei de demarcado i de la planta judicial^ 
preferent, la seva constitució i composició, com tambe 
les seves competéncies.

Composició del Tribunal

Está format per les sales següents:
1. Sala Civil i Penal.
2. Sala Contenciosa Administrativa.
3. Sala Social.

Justicia de Catalunya

El Tribunal es compon d'un président, que també 
ho és de la Sala Civil i Pénal i té la consideraciô de 
m agistrat del T ribuna l Suprem i dels présidents i 
magistrats de sala.

Competències

A) Sala Civil
Entén:
1,er) del recurs de cassaciô i de revisiô contra 

les resolucions d'ôrgans jurisdiccionals civils amb seu a 
Catalunya, sempre que es basi en la infracciô de 
normes de dret civil, forai o especial de Catalunya.

2 .on) de les dem andes de responsabilitat  
civil, per fe ts com esos en l'exercic i dels càrrecs 
respectius per:

-El Président de la Generalitat.
-Membres del Conseil de Govern.
-Membres del Parlament.
-Magistrats de l'Audiència Provincial.

__________________________________________________  El Celrè/7



Ç u tfa t e ie  P a u ,

3.er) de les qüestions de competència entre ôrgans 
jurisdiccional de l'ordre civil.

B) Sala Penal.
Entén:
1.er) de les demandes contra els actes delictius 

comesos a Catalunya, durant el seu mandat, per:
-El Président de la Generalitat, els seus consellers 

i els membres del Parlament.
-Jutges, magistrats i membres del Ministeri Fiscal. 
2.0n) de les qüestions de competència entre ôrgans 

jurisdiccionals de l'ordre penal i entre els jutjats de 
menors de Catalunya.

3.er) d'aquelles altres competències atribuïdes 
per l'Estatut d'Autonomia.

C) Sala Contenciosa Administrativa.
Entén:
1.er) deis recursos contenciosos administra- 
tius contra els actes i d ispos ions :
-Dels ôrgans de l'Administraciô de l'Estat.
-Del Conseil de Govern de Catalunya, del Presi-

dent i els consellers.
2.on) dels recursos contra les disposicions i actes 

dels órgans de govern de l'Assemblea legislativa en 
matèria de personal i actes d'administracio.

3.er) del recurs contenciós electoral.
4.rt) dels recursos contra les resolucions dels 

jutjats contenciosos ad min ¡strati us amb seu a Catalunya.
5.®) de les qüestions de competència que sorgeixin 

entre aquests jutjats.

D) Sala Social.
Entén:
1.®r) de les controvérsies entre treballadors i 

empresaris en un ámbit superior al de la comunitat.
2,on) dels recursos contra les resolucions dels 

jutjats socials de Catalunya.
3.®r) de les qüestions de competència entre els

jutjats socials de Catalunya.
La seu del Tribunal Superior de Justicia és al

Palau de Justicia de Barcelona, on també hi ha l'Audiència 
P rovinc ia l. Amb la seva creac ió  ha desaparegut 
l'Audiència Territorial.

Registre Civil Municipal de Quart 1991

Naixements

-Gerard Matas Martí.
-Laura Torrent Fábrega. 
-Adríá Ginesta Guanter. 
-Joan Roca Sola.
-Alex Font Valleio.
-Joel Díaz Garolera.
-Anna Cabarrocas Palleda. 
-Joaquim Muñoz Ruiz.
-Carla Mitjá Catalá.
-Marc Ferreiro Moreu. 
-Miquel Ángel Fayet Melsió.

Matrimonis

-Francisco Javier Pérez Hurtado 
-Montserrat Serra Bonmatí

-José Luis Lidón Bosch 
-Paulina Nicolás Abadía

-Juan José Valeros Mena 
-Ménica Pasadas Muñoz

-Ricardo Balestegui Santiago 
-Yolanda Aguilar Díaz

-Miquel Ángel Macias González 
-Silvia Molina Porras

-Juan Maria Castillo Ros
-Rosa Maria García Ramos Combalía

-Mare Lucas Trióla 
-Nuria Serra Saura

-Roque Martínez Blánquez 
-Maria Eugènia Vizcaíno Lara

-Agustín Fernández Avalos 
-Immaculada Pardo Laloya

-Jordi Bota Cáceres 
-Encarnación Gutiérrez Levit

-Pedro Luis Martínez Murillo 
-Maria Felisa Torrubía Sanz

-Ángel Figueras Ventura 
-Nuria Mascort Vall-llosera

Defuncions
-Emili Palahí Bach-Esteve 
-Carmen González Gemar 
-Joan Cabarrocas Mateu 
-Dolors Trias Esteba

NOTA: Els naixements, matrimonis i defuncions s'inscriuen en el 
Registre Civil del municipi on succeeixen. Ara be, a partir d'una Liei 
de 1.991 es poden inscriure els nounats en el Registre Civil del lloc 
de residéncia habitual dels seus pares.
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Dones: Igualtat Jurídica - Desigualtat Social

La reflexió que vull compartir amb els lectors, pren com a 
punt de partida la commemoració del 8 de març, día de la Dona 
Treballadora. I com en tants d'altres temes i problèmes, en la 
temática del treball i la dona, la realitat social discrepa de la 
realitat legal.

El camí cap a la igualtat efectiva entre home i dona, la lluita 
feminista, o si voleu, el procès reivlndicatiu de les dones més 
conscients per obtenir igualtat de tracte i considerado en la 
societat, encara no ha arribat a la seva fita. I no és únicament un 
problem a a reso ldre per els homes, és ind ispensab le  la 
conscienciació de les própies dones i una decidida aposta per la 
igualtat des deis poders publics. En el camp de l'educació, de la 
cultura,., hi ha molt per fer encara.

Certament que des del punt de vista de la legislado no 
podem parlar, avui, de discriminado. I és un gran avenç i una gran 
conquesta per a les dones i la humanitat. Només ens cal recordar 
que fins a la Reforma del Codi Civil de 1.975, la dona necessitava 
per poder treballar el permis del marit. Han anat caient barreres 
i obstacles que impedien, legalment i administrativa, l'accés de les 
dones a determinats oficls, professions i responsabilitats.

La Constitució de 1.978, en el seu article 14, declara la 
igualtat de tots davant la Llel i proscriu tota discriminado per rao 
de sexe, oplnió, etc... En aquesta mateixa línia l'Estatut deis 
Treballadors, en l'article 17, declara sense efecte qualsevol 
disposició, acord o pacte que continguin discriminacions per raó de 
sexe...

Les practiques, pero, de la nostra societat están encara 
lluny de la important, transcendent i inaplicada igualtat legal entre 
homes i dones. En aquest sentit, i a diferéncia del que passa o ha 
passat en altres temes d'lncidéncia socio-política o económica, la 
Llel ha anat més enllá que la mateixa realitat social. En el terreny 
de la igualtat entre homes I dones el legislador ha depassat la 
realitat social.

Després de la promulgado de la Constitució de 1.978, cap 
discriminado legal pot aposar-se a la legítima aspirado de les 
dones de SER IGUALS ALS HOMES EN DRETS I OBLIGACIONS.
I si aixó és així a nivell general, també en el concret camp deis drets 
laboráis les dones tenen reconeguda la igualtat jurídica respecte 
deis homes. A igual treball, igual salari; a igual responsabilitat, igual 
considerado.

Pero per aconseguir que la igualtat jurídica esdevingui 
realment igualtat social, encara resten molts prejudicis i trabes per 
eliminar dins la nostra societat. No s'exigeix el mateix d'una noia 
que d'un noi; no s'educa, dintre de les familles mateixes, amb 
igualtat de tracte i obligacions, els filis i les filies.

SI ningú gosa ja posar en entredit la igualtat de l'home ¡ la 
dona, en quant a capacltat Intel.lectual, com és que la participado

de la dona, en Pámbit laboral, polític, économie,...no és equitativa 
respecte l'home?

Ara que eren dies d'eleccions, quantes candidates hi ha amb 
possibilitats d'esdevenir diputades? Quantes dones ocupen carrees 
de responsabilitat en l'Administració Pública, Bancs, Conseils 
d'Administració, Ajuntaments...?

Sembla molt évident que la teórica igualtat legal no té un 
reflexe adéquat i efectiu en la vida social. Vivim anclats en 
plantejaments masclistes i fonamentats en actituds discriminatóries 
respecte de les dones. Per ocupar un carree se li exigeix molt més 
a una dona que a un home.

Les tasques de la llar, la responsabilitat deis filis, de la 
casa, la familia, etc... recauen assencialment sobre la dona, 
encara que treballi fora de casa. Les paredes, matrimoni o no, no 
solen repartir-se de forma solidaria ni les responsabilitats de la llar 
ni la disponibilitat del temps lliure, ni el temps de treball.

I en el món laboral, a les dones se les relega, majoritáriament, 
ais treballs menys qualificats i pitjor retribuits. Les dones formen 
básicament el contingent majoritari de la denominada economía 
submergida i clandestina: treballs a domicili, treballs a hores, 
ocupacions en tallers clandestins, subcontractacions...

I si repassem estadístiques ens adonarem que la majoria de 
persones afectades per l'atur, son dones; que la majoria de 
contractes a temps parcial són subscrits per dones, que la majoria 
de dones tenen com a caps jeràrquics a homes, que la participado 
femenina en política és només d’un 7 per cent, etc...

Són dades que necessáriament ens han de fer reflexionar.
I especialment ais responsables de les Institucions Públiques i ais 
polítics professionals. Mentre no es remoguin els obstacles i es 
promoguin les condicions necessáries per a que la llibertat i la 
igualtat de les persones siguí real I efectiva, continuará existint 
com a assignatura pendent la igualtat de la dona respecte de 
l'home.

Algú ha dit que la historia la inspira la dona, pero la 
protagonitza i l'escriu l'home. En una societat que es pretén 
democrática, lliure i participativa POT CONTINUAR RELEGADA 
LA DONA AL LLOC QUE FINS ARA OCUPA?

Pensó que ni jurídicament ni moral ni social podem consentir 
aquest estât de coses. És hora de que les dones siguin 
coprotagonistes i escriptores de la historia. És un repte que exigeix 
el compromis de totes les persones i grups socials. Cree que valdrá 
la pena.

Ramón Llórente i Varela.
Advocat
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El Pont de La Creueta

El Pie de l'Ajuntament en sessió 
celebrada el día 20 de desembre de 1.991, 
va adoptar per unanlmltat un Acord pel que 
es requereix a la Diputado de Girona a que 
sol.luclonl definitivament el problema que 
presenta el pont de La Creueta, 
reemplaçant-lo per un altre de més volada 
i capacitat de desguassament. Aquest 
requerlment es practica a la Diputado ja 
que aquesta és la propietárla de l'esmentat 
pont. També es va tram etre  aquest 
requerlment a la Junta d'Algües de la 
Generalitat de Catalunya que és qui té 
competència sobre les lleres fluvlals, I al 
Conseil Comarcal del Glronés demanant-li 
el seu recolçam ent davant les 
adminlstraclons esmentades.

Entre els argum ents que 
fonam enten aquests requerim ents, 
l'Ajuntament fa mencio a les inundacions 
périodiques de l'Onyar, que ocasionen greus 
danys materials a les Industries adjecents, 
aixi corn a l'aïllament del nudi de La Creueta 
en aquests casos, amb els Inconvénients 
que alxó suposa per ais veïns.

També s'hi acompanya un Informe

que va emetre la Generalitat de Catalunya 
quan va aprovar l'any 1.984 el Pia d'Obres 
i Correcclons a fer a la xarxa Hidrológica de 
Catalunya, on textualment, al referir-se al 
Pont de La Creueta, diu:

"Degut a la capacitat insuficient 
de desguassament, el pont és embolcallat 
per l'Onyar enllacant la poblado.. 
i dóna la solució següent:

"Cal reem plagar el pont actual 
bastlnt-ne un altre de més volada i capacitat 
de desguassament".

Els requeriments esmentats van ser 
enviats el día 16 de gener d'enguany, sense 
que fins a la data de la publicado d'aquest 
texte, s'hagi rebut resposta per part de la 
Diputado i la Junta d'Aigües.

Ara bé, en cas de que la resposta 
d'aquestes adminlstracions no soluclonln 
definitivament aquest problema, la voluntat 
de l'Ajuntament de Quart és la de continuar 
requerlnt i sol.llcitant a totes les ¡nstáncies 
el reemplapament del pont de La Creueta, 
fins que aquest es produeixi.

Nou Consultori i Llar de Jubilats

L'edifici de l'Ajuntament és noticia 
ja que recentm ent han entrâ t en 
funcionament les noves dependéncies 
situades ais baixos de les oflcines munici
pals. Allí s'hi ha traslladat la consulta médica 
que atén la metgessa titular Dra. Silvia 
Garda tots els dies de dimarts a dissabte 
a partir de tres quarts d'una del migdia. 
També s'hi ha ins ta llâ t els servéis de 
l'assistenta social Srta. Gemma Martínez 
que despatxa cada dimarts de 9 a 11 h. El 
te léfon per contacta r-h i, tan t amb la 
metgessa com amb l'assistenta social, és 
el 46 81 62 en hores de consulta.

Així matelx la llar de jubilats ja está 
práctlcament enllestlda i es preveu la seva 
inaugurado a mitjan Maig. Quan estigui 
fixât el dia ho comunicarem degudament.

Tots aquests nous equipaments 
milloren els servels municipals I permeten

una major comodltat ais usuaris.
Les oflcines de l'Ajuntament també 

están de reformes.
S 'estan reestructu ran t els 

despatxos I es trasllada la sala de plens a 
les antigües escoles. Igualment es crea una 
sala per l'arxlu municipal, un despatx pels

regldors i la sala dels servels técnics. 
Aqüestes obres eren necessáries des de 
fa temps i han estât possible grades al 
trasllat de totes les aules al Centre Sta. 
M argarlda i del d ispensar! m édic i 
l'assistenta social a les dependéncies dels 
baixos nous.

______
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Reparado del Ree d'en Pere Martí

A la tardor de 1.991 es va reparar definitivament, 
en previsió de les pluges que puguin esdevenir, el rec 
d'en Pere Marti.

S'anomena Rec d'en Pere Martí a una galería 
subterrània que transcorre al llarg del carrer Almeda per 
sota la vorera Oest, iniciant-se en la confluència amb el 
carrer del Tren I acabant en el riu Celrè, Hoc on aboca.

Aquest rec recull totes les aigües pluvials de 
l'urbanitzaciô Eixampla de Quart i zones de l'Accès a 
l'Autopista.

A l'any 1.982 es va executar l'obra de Sanejament 
del Nucli Urbà de Quart (POUS 1.982). L'entitat gestora 
d'aquestes obres era la Diputació de Glrona.

D urant l'execuc iô  d 'aq ues tes  obres es va 
m od ifica r, sense causa ju s tif ica d a , el tra ça t del 
sanejament i es va obstruir el rec d'en Pere Marti.

Aquesta obstrucció era causa directa que el rec 
no pogués engolir tota l'a igua pluvial en époques

d'intenses pluges, ocasionant una avinguda d'aigua al 
llarg del recorregut del carrer Tren i adjacents.

L'Ajuntament des de feia molts anys ha anat 
requerint a la Diputació de Girona l'arranjament del Rec 
d'en Pere Marti, considérant que n'era la responsable 
d'aquesta irregularitat.

Sens dubte que la mala instal.lacio d'aquest servei 
públic ha causai nombroses molèsties als veïns, perô 
finalment ja s'ha solucionat la problemática.

En un primer moment es va pensar que la solució 
estaría en incrementar la cota de la rasant del propi 
sanejament i créant un pou de ressalt posterior. Aquesta 
solució no ha estât possible al no poder pujar la cota 
degut a la superficialitat que aixó suposava.

La so luc ió  ha co ns is tit en desv ia r el tram 
diagonalment a la calçada per a guanyar desnivell i 
poder travessar el rec amb la condició de conservar tota 
la seva secció.

Electrificado rural

Ha transcorregut un any i escaig des que es van 
adjudicar les obres d'Electrificaciô rural de La Creueta, 
Montnegre i Sant Mateu de Montnegre.

L objectiu de l'Ajuntament de Quart en la realitzaciô 
d'aquesta obra ha estât en equiparar al màxim les 
condicions de vida i treball dels habitants del municipi, 
tant pels que viuen en el medi rural corn en l'urbà.

Conseqüents amb aquesta linia d'actuaciô ja es 
va aconseguir que el disséminât de La Creueta i el nucli 
de Sant Mateu de Montnegre disposin del servei telefonie.

Per l'any 1.992, quasi tots els veïns del municipi 
de Quart, amb una superficie aproximada de 40 km2., 
gaudiran d'uns serveis tan esencials i bàsics corn la 
telefonia i el subministrament d'energia elèctrica, restant 
ünicament unes quantes masies.

Si bé és cert que l'electrificaciô rural s'ha retardât 
força en els nuclis de poblaciô de Sant Mateu de 
Montnegre ha sigut a causa de factors externs a la 
Corporació.

Entre ells ha estât l'exiçjència d'Enher a collocar 
torres metàl.liques i de formigo en contra dels postes de 
fusta prèviament projectats i acceptais per la companyia 
elèctrica.

Aquest canvi de criteri ha suposat, ôbviament, un 
augm ent del pressupost d 'execuciô de l'obra que

finalment serà sufragat per la pròpia companyia després 
d'unes, llarges negociacions.

És el desig d'aquesta Corporació que les obres 
d 'e le c tr ifica c ió  no s 'a tu rin  per inc lem ències 
metereológiques i que els vei'ns de les Gavarres puguin 
fruir de l'energia a final del mes de Maig d'enguany.
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CASAL D'ESTIU'92

PE R IO D E :

LLOC:

H O RARI:

A C T IV IT A T S :

JULIOL'92 ( S'estudiarà la possibilitat de realitzar-lo 
també durant el mes d'agost).

COLLEGI PUBLIC STA. MARGARIDA

DE 9 DEL MATÎ A LES 5 DE LA TARDA 
(Es prestarà servei de menjador)

-TALLERS
-MANUALITATS
-ESPORTS
-EXCURSIONS
-JOCS
-ETC.
A CÀRREC DE MONITORS ESPECIALITZATS

EDAT:

P R E - IN S C R IP C IÓ :

IN F O R M A C IÓ :

DE 4 a 13 ANYS

CALDRA FORMALITZAR LA PRE-INSCRIPCIO A LES 
OFICINES MUNICIPALS ABANS DEL DIA 30 D'ABRIL 
ABONANT LA QUANTITAT DE 1.000.- Ptes.

A LES OFICINES MUNICIPALS. Telf. 46 91 71

El Celrè/12.



La Puri juga

La Puri Cano G arcía és una noia de Palol 
d'Onyar que va néixer el dia 2 de març de 1970 a Sant 
Gregori, a la Residéncia. Hem esco llit a la Puri per 
aquesta entrevista perqué té una afició que no és molt 
comuna entre les noies: jugar a fútbol.

On treballes?
Treballo de protésica dental en un laboratori deis 

Salesians, al Pont Major. Nosaltres treballem per a tots els 
dentistes. Elis ens donen els motiles i nosaltres fem les peces. 
Fem les prótesi que necesslten.
T'agrada aquesta feina?

M'agrada molt. A més el meu cap s'ha portât molt bé amb 
mi. Em vaig lesionar la mà jugant a fútbol i ell em va pagar 
l'operació. També em pregunta peí fútbol I les meves companyes 
de feina m'han vingut a veure alguna vegada.
Tens alguna especia lita t?

No, vaig començar a treballar-hi ja fa temps i de moment 
hi sóc com aprenent.
Sempre has viscut a Palol?

Sí, menys dos anys que vaig viure a Llambilles. Quan vaig 
néixer vaig venir aquí i vaig estar vivint a Llambilles quan tenia 
uns onze anys.
El motiu peí que t'entrevistem  és perqué tens una 
afició al fútbol que no es veu normalment en una noia. 
Com et va venir aquesta afició?

Bé, de petita jo ja jugava sempre a fútbol. L'afició ja em 
ve de petita. Lquan vaig tenir setze anys ja vaig començar a jugar 
en equip, a fútbol sala. Vaig estar també dos anys jugant a 
Barcelona, amb el Barça. Després vaig tenir una lesió a la mà i 
vaig estar un any i mig sense jugar. Finalment he entrât a jugar amb 
l'equip de fútbol femení del Llers. Jo no hi volia jugar pero hi van 
insistir i al final vaig acceptar, i encara hi sóc.
No ho han trobat estrany les teves companyes i l'altra 
gent, que juguis a fútbol?

Home, al principi sí. La gent ho troba estrany. Ara ja saben 
que hi ha equips de fútbol femení, peró encara hi ha persones que 
els hi xoca.

Ara hi va molta gent a veure el fútbol i les meves companyes 
sempre em pregunten com em va i m'animen. A part de que sempre 
hi ha algú a qui no li agrada.
Quin és el primer partit que vas fer en competició?

Va ser jugant fútbol sala, vam quedar campiones de 
Catalunya i vam jugar el campionat d'Espanya. El primer que vaig 
fer va ser fútbol sala amb un equip federat de Sta. Eugénia._
A partir de quina edat es pot jugar al fútbol femení?

En el fútbol femení no hi ha catégories per edats. Peró 
l'edat mínima és de tretze o catorze anys perqué has de tenir 
fitxa. D'aquesta manera et pots trabar que una noia de 15 anys 
jugui amb una de 25, que tindrá molta més experiéncia. _
Les companyes del teu equip, del Llers, d'on són?

De Llers hi ha dues noies, que són pràcticament les que 
van formar l'equip. Després n'hi ha de Figueres, de Girona, de 
Banyoles, de Caldes... Estem molt repartides perqué a la provincia 
de Girona no hi ha gaire jugadores, encara que cada vegada n'hi 
ha més.
Quins altres equips hi ha a Girona?

Hi ha el Tossa, el Cristinenc, La Canya... Hi ha uns deu
equips.
A qu ind 'aquests  equips li teniu més por?

És que nosaltres no juguem contra aquests equips, perqué 
juguem a fora. I ara com que estem a la Divisió d'Honor encara 
anirem més a fora. Anirem a Madrid, València, Sant Sebastià, 
Barcelona...

Fins ara només havíem jugat aquí, a Barcelona i una

a fútbol

vegada que vam anar a Navarra. Nosaltres fa dos anys estavem 
jugant a La Catalana, vam pujar a 1.a Divisió i ara estem a Divisió 
d'Honor des del febrer. Peró no comengará la Higa fins al 
setembre o l'octubre. Ara només juguem partits amistosos. 
Entreneu molt sovint?

Entrenem dos dies a la setmana, els dimarts i els dijous 
al vespre.
I no ho trobes molt cansat haver d'anar a entrenar a 
L le rs?

Estás cansada d'estar tot el dia treballant i és cansat 
haver d'agafar el cotxe i anar cap allá. Peró un cop hi ets ja te'n 
oblides. Si t'agrada, aixó no és sacrifici. A més, em serveix per 
desfogar-me.
Així ara, fins que no comenci la Higa, només entreneu 
i no jugueu?

No. És que hi ha set jugadores del Llers que ens han triat 
per a la Selecció Catalana i anem cada dimecres a entrenar a 
Barcelona. I anem fent partits.

A més també fem partits amistosos. Per exemple fa unes 
setmanes vam anar a jugar a Franga contra unes russes, contra 
un equip rus. Vam perdre, dones elles tenen un nivell molt més alt. 
Elles es dediquen a jugar a fútbol i entrenen cada dia.
I com es fa per mantenir un equip així, que fa viatges 
tan llargs?

El subvenciona en Murillo Vega, un constructor d'Empúria- 
Brava. No té cap familiar ni res a l'equip, peró li agrada. I és 
grácies a ell que tenim la sort de teñir aquest equip.
Qui es pot dir que és l'ánima de l'equip?

En Joan Sunyer, el nostre entrenador. A part d'entrenar, 
ell ho porta tot, organitza entrevistes... Ja fa set anys que está 
entrenant a l'equip del Llers, o sigui des que va comengar a 
funcionar l'equip. Jo fa un any i mig o dos que hi jugo.
Quin fútbol t'agrada més, el que tu fas o el fútbol 
m asculí?

En el nostre fútbol hi ha més esportivitat. Peró també ens 
falta competitivitat. Perqué de fet es pot dir que nosaltres juguem
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Avantprojecte del Pavelló Poliesportiu

El terreny en el quai es projecta el Poliesportiu és una 
àmplia zona d'equlpaments situada entre l'actual camp de fútbol 
i el grup escolar. És per tant un zona estratégica al que la 
construcció d'aquest pavelló II donará un Impuls definitiu.

L'edlflcaclô que es projecta consta de la pista poliesportlva 
coberta més l'edlflci de servels i vestuarls.

La pista té unes mides totals de 23 x 44 m. i compta amb 
grades a amdós costats amb una capacitat total de 350 espectadors 
asseguts.

El môdul de serveis compta amb taquilla per entrades, 2 
despatxos, bar, 4 vestuarls per participants, 1 vestuari per moni
tors i un petit local per farmàcia i control, a més d'espai per 
¡nstal.laclons i un ampli magatzem.

En amdós casos s'han respectât les normes NIDE tant en 
dimensions minimes, corn en materials.

Constructivament la pista i el môdul de serveis s'han resolt 
de forma independent d'acord amb la seva volumetria i els seus 
problèmes especlfics.

La pista està tancada per un mur estructural en el quai es

recolza una estructura de coberta formada per cúpula geodésica 
de doble capa amb línia de horltzontal. L’estructura és de barres 
amb nusos esférics. La coberta és mixta a base de piafó metallic 
tipus sandwich i teula cerámica sobre entarlmat de fusta. El 
paviment és enterament de parquet flotant.

El módul de serveis té una estructura de murs de bloc de 
formigó amb forjat unidireccional. El paviment general será de gres 
antlrelliscant. Les cambres d'algua es preveuen alicatades fins al 
sostre.

Les instal.lacions previstes són, per al módul de servels, 
d'aigua calenta de dutxes i calefaccló per aigua mitjanpant radladors 
de barres. La ventilado dels vestuaris es preveu mitjanpant 
extractors mecánics. En quant a la sala, la calefaccló es realitzará 
mltjanpant aire calent.

La superficie construida tancada és de 1.600 m2 per la sala 
I de 400 m2 en el módul de servels.

El pressupost total aproxlmat de l'obra és de 148.030.000
ptes.



5.2 Cursa Internacional Costa Brava - Girona 
Copa Mundial de JOOkm.

Després de cinc edicions de la cursa de 100 km. en què ens 
hem anat superant una darrera l'altra, tant a nlvell d'organltzaciô 
corn de qualitat, vam tenir l'honor i la satisfaccio d'organitzar una 
copa del mon.

Mai abans en la Federaciô Gironina d'Atletisme s'havia vist 
l'organització d'una prova atlètica a nivell mundial, el que dona una 
idea de la importància de la nostra cursa.

Tres-cents seixanta atletes représentant a trenta països 
van prendre la sortida, setanta-un dels quais no van aconseguir 
acabar.

Hi havia els millors ultrafondistes de tot el mon i els résultats 
van venir a confirmar les millors espectatives, a part de batir-se 
el rècord del món absolut pel rus Constantin Santalon amb un temps 
de 6 h. 23 min. i 35 seg. I el nostre compatriota Domingo Catalan 
va aconseguir el rècord del món de vétérans majors de 40 anys, amb 
un temps de 6 h. 30 min. i 37 seg. L'alemanya Sigrid Lomsky es va 
convertir en rècordwoman de veteranes majors de 55 anys, amb un 
temps de 8 h. 9 min. i 4 seg.

A més, Pequip femeni alemany va establir un nou rècord del 
món per equips. L'atleta de Sant Feliu de Pallerols Joaquima 
Casas va tornar a demostrar el seu bon estât de forma estable, 
essent un nou rècord d'Espanya amb 8 h. 27 min. 21 seg. També hi 
va haver diversos rècords nacionals establerts pels atletes dels 
seus respectius països, entre els que destaquen els masculins de 
Marroc i Austràlia i els femenins d'Alemanya i els Estats Units.

Un total de dos corredors van aconseguir finalitzar la prova 
en menys de set hores, quan mai s'havia aconseguit que en una 
carrera de 100 km. baixessin de 7 hores un nombre superior a deu 
atletes.

Una vegada finalitzada la prova, tot eren felicitacions, tant 
per l'organització corn per la extraordinària acollida que els atletps 
rebien al seu pas per cada un dels municipis del circuit, aixi com pels 
seus molt ben dotats avituallaments.

Quart, com sempre, hi va col.laborar d'una forma molt 
destacada i l'originalitat i qualitat dels trofeus que va aportar van 
servir per premiar als equips participants.

Els equips que van rebre els trofeus de Quart van ser els 
segùents:

-1 5  equip masculi: Alemanya 
- 2 5  equip masculi: Espanya 
-3 5  equip masculi: Gran Bretanya 
-1 5  equip femeni: Alemanya 
- 2 5  equip femeni: Gran Bretanya 
-3 5  equip femeni: Franga

A les vitrines d'aquestes seleccions es veuran exposats en un Hoc 
destacat els formosos trofeus del nostre poble de Quart, fabricats 
amb la inconfusible terrissa.

Em ilio A guilar
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U.E. Quart

Si Tactual temporada pogués col.leccionar qualificatius, 
els que correspondrien a la trajectoria esportiva de la U.E. Quart 
ben segur que serien tots de caire positiu.

Començant pels més menuts, és encomiable la tasca que 
están fent, tenint en compte que molts nens és el primer any que 
practiquen aquest esport. Els seus començaments foren incerts, 
com és natural, pero poc a poc s'han anat compenetrant bé de la 
mà del seu entrenador (Manel Siria) i están portant a terme una gran 
temporada.

En quant ais infantils, la tasca d'en Lluís Lloret i en Santi 
Coll s'està confirmant com a molt efectiva tant per la direcció de 
l'equip com pels résultats que obtenen setmana rera setmana, 
figurant ais llocs capdavanters de la classificació.

L'equip d'en Pere Planas, els cadets, está responent a les 
espectatives que havíem pensât a principis de temporada. S'estan 
recollint els fruits d'uns quants anys ja de feina conjunta entre els 
jugadors i el seu entrenador, i aixó els fa estar ais llocs privilegiats 
de la seva Higa provincial. Alguns ja apunten bones qualitats per

la propera categoría juvenil que formarem si Déu plau el proper any.
Si les coses continúen com ara, sí que podrem dir que el 

nostre primer equip, el de 3.a Regional, aquest any sí que assolirá 
el desitjat ascens de categoría. Pero, cal tenir prudéncia, i recordar 
allô de que fins que el blat no és al sac... Resten encara quatre 
partits i només són tres els punts que ens separen del segon 
classificat.

Resumint tot aixó, és bó dir que enguany tots els nostres 
equips están fent un digníssim paper estant pràcticament tots ells 
en els cinc primers llocs de les seves respectives competicions. 
Una vegada més voldríem aprofitar aqüestes ratlles per reconéixer 
la feina que de manera brillant i desinteressada están fent els 
diferents entrenadors i delegats i que de ben segur han de saber 
valorar els afeccionats al fútbol de Quart.

Per reforçar aquesta tasca ens cal l'ajuda de tothom. Feu- 
vos socis i col.laboreu amb la U.E. Quart.

Quim Gironés

Club Bàsquet Q u a rt________________________

Quan el febrer ens porta cap a la primavera, la competido 
de bàsquet ja está enfilant la recta ¿'arribada, i més aquest any en 
que les Olimpiades d'Estiu a Barcelona marquen una fita histórica 
que ha fet avançar el calendan esportiu.

Avui, aprofitant aquesta entrada a les vostres Mars que ens 
ofereíx la revista Celré, voldríem no sols fer un repás de la 
trajectoria deis nostres equips, sino ja pensar en la propera 
temporada, sens dubte molt a prop, i en els projectes que intentem 
madurar i pels quals demanem la vostra col.laboració.

Aquest any la competido ha estât en algunes catégories un 
xic diferent a l'habituai, dones tres equips están jugant la fase final, 
mentre que els altres tres segueixen la temporada regular.

En aquests moments, i començant per la competido de Higa 
regular, podem significar la primera posició que ocupa el nostre 
equip sénior, un cop compensats els partits ajornats. Ens está 
oferint un bon nivell de básquet-velocitat que fa pensar en que es 
mantindrá aquesta classificació tot i comptant amb que un deis 
puntáis de l'equip, en Xevi Jaume se'n va a la mili. La bona 
classificació d'aquest equip ha d'obrir el camí cap a un canvi de 
categoría.

L'equip cadet femení, situât a la zona mitjana de la 
classificació, está realitzant una espectacular remuntada els 
últims partits, en els que ha guanyat amb molta comoditat a equips 
que es veien inaccessibles a la primera volta. Ha agafat ja el 
taranná d'aquesta categoría, per elles nova i está assolint un nivell 
que les convertirá, sens dubte, en un equip capdavanter la propera 
temporada, en la que seguirán en la competido cadet.

L'equip mini femení ens ha donat agradables sorpreses, 
com guanyar a l'equip del Pompeu Fabra, capdavanter de la 
competido. En la difícil tasca de lluitar contra equips superiors 
donen setmana a setmana millor nivell i un esperit de lluita encomiable 
en aquest primer any de competido.

Peí que fa referéncia ais equips que han participât en 
competicions classificatóries, s'ha de fer esment que l'equip 
juvenil masculí va aconseguir el primer lloc del seu grup, amb la qual 
cosa ha passât a lluitar a la fase final del Campionat, juntament

amb equips com el Vaivi, L'Adepaf, Blanes, etc... de gran tradició 
en el món del Bàsquet. L'inici de la competido no ha estât afortunat 
a causa de les lésions, trobant-se fins i tot amb mig equip lesionat. 
Sembla que l'infermeria es va buidant, i per l'inici de la segona volta 
es pugui engegar amb l'equip al complet i en el nivell en que ens té 
acostumats.

L'equip preinfantil femení ha acabat la fase classificatòria 
en cinquè ¡loe, una bona posició que els permetrà participar a la 
Copa Federado, després de realitzar una meritòria campanya.

L'equip infantil masculí també està lluitant a la fase final, 
en el grup intermig, están classificats, actualment, i després 
d'enfrontar-se ais equips més forts, al quart lloc, cosa que fa 
esperar en aquesta recient iniciada segona volta una escalada cap 
a llocs capdavanters de la classificació.

No hem de deixar de comentar que el proppassat 1 de febrer 
es va realitzar Texcursió a la neu, on van participar-hi prop de 120 
persones. El viatge va èsser un èxit de temps i de neu, demostrad
nos alguns jugadors i entrenadors que a la neu tampoc tenen rival. 
La neu de Font Romeu i el sol, esplèndid tot el dia, van acompanyar 
Texcursió.

Des de primers de gener hem posât en marxa Tescola de 
bàsquet. Actualment dotze participants, en dos grups de sis, 
aprenen les tècniques del bàsquet. Un grup el dimarts amb Tlsabel 
Siria i l'altre el dijous amb en Josep Antoni Ávila, entrenador deis 
sèniors de Quart, s'esforcen en la tècnica de fer que la pilota passi 
per la cistella. El grup de les nenes inclús ja han fet un partit amb 
el Palamós. No voldríem desaprofitar Tocasló de convidar a tots 
els que vulguin participar a Tescola que ho comuniquin ais 
entrenadors, i així anem formant nous equips.

Finalment un petit comentan envers l'anys vinent. Pensem 
en el bàsquet com un esbarjo i una participado, per la qual cosa 
estem a disposició de tothom a qui interessi el bàsquet. Es mou ja 
un equip senior femení i a partir de Tescola voldríem formar-ne més, 
per lo qual estem esperant la vostra participado i col.laboració. 
No hi ha dubte que amb el pavelló cobert la competido serà més 
fácil i agradable.
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Club Pati Quart

Des que hem començat aquesta temporada de 
patinatge, aquest club ha estât convidat en diversos 
festivals d'alguns pobles veïns.

Al principi de temporada, algunes nenes van anar 
al festival de Vilobi, més endavant vàrem anar al de 
Fornells de la Selva. (Esperem algun dia tornar aqüestes 
invitacions).

Ara la Marta i la Sonia, están préparant a les 
nenes, per anar ais campionats del Conseil Escolar, que 
començaran properament.

El CLUB PATÌ QUART va organitzar una excursió 
a Barcelona, vàrem anar a patinar sobre gel, després a 
visitar el Poblé Espanyol, el Palau Sant Jordi i a l'Estadi 
Olimpio. Va ser un dia molt divertit!

Volem donar les gràcies al col.legi de Quart, per 
deixar-nos la pista de l'escola.

Igualment agraïm al Sr. Narcis Pruenca propietari 
del restaurant La Llarga de Girona, per haver subministrat

Obres de millora de

La práctica de l'esport, la quai ocupa un espai 
important en la cultura de la nostra societat, s'ha vist 
incrementada sensiblement en el nostre municipi arran 
de la constitució de noves entitats esportives, Club de 
Bàsquet i Club de Pati.

Aqüestes noves associacions, juntam ent amb 
l'existent Club de Fútbol, han créât la nécessitât d'haver 
d'adequar les instai.lacions esportives municipals a les 
exigèneies materials que requereix la práctica d'aquests 
esports.

En aquest sentit, darrerament s'han exécutât una 
sèrie d'obres per tal d'acondicionar la zona esportiva 
del nudi de Quart a les nécessitais esmentades. Aqüestes 
obres han consistit bàsicament en els següents treballs:

-Ampliado deis vestidors del camp de fútbol en 46 
m2 de planta baixa i 42 m2 de planta pis.

-Accès al camp de fútbol mitjançant noves escales.

samarretes per a totes les nenes.
Per acabar també volem animar a tots els nens i 

nenes que tinguin més de 5 anys a que vinguin z 
aprendre a patinar.

la zona esportiva

-Instai.lacio annexe ais vestidors del dipósit de le 
bombones de gas.

-A rran jam ent zona aparcam ents, de la zon 
esportiva, amb una redifinició de les aliniacions i rasant: 
de ixan t la carga g ranu la r ex te rio r apte per se 
pavimentada amb aglomerat asfáltic en un futur próxin

Connexió del sanejament deis vestidors a la xar> 
municipal.

-Entubament de les instai.lacions de telefonia 
electricitat de cara a la instal.lació futura de l'enllumen 
en el sector.

L'ampliació deis vestidors s'ha fet perqué l< 
d ife ren ts  en tita ts  esportives puguin gaudir-ne t 
separadament, la resta d'obres d'acondicionament c 
sector, s'han fet per preparar la consolidado de la zo 
esportiva  m un ic ipa l, que es veurà defin itivam e 
aconseguida amb la construcció del Pavelló Poliesport



Sàfrosttà,

Expedició Karakorum'91

25 de juliol, per fi després d'un any i mig de preparatili, 
sortjm cap a Rawalpindi capitai del Pakistà, amb l'intencio d'ascendir 
al cim del Momhil Sar de 7.343 metres d'alçada per la seva aresta 
est, encara verge.

El cim, situât al Karakorum (Himalaia del Pakistà), només 
ha estât conquerit en una ocasió, lany 1.964 per una expedició 
austriaca que va ascendir per la cara est. Nosaltres utilitzarem la 
mateixa ruta, desviant-nos al final cap a l'aresta per evitar el perill 
d'allaus de la ruta austriaca.

El 39 de juliol hem acabat l'odiosa burocràcia asiàtica^ 
obligatoria en tota expedició i comencem la marxa d'aproximacio 
amb "bus", per arribar tres dies més tard amb vehicles tot terreny 
a Nagar on comença la marxa a peu.

Amb quatre dies nosaltres i els quaranta-tres traginers que 
hem llogat per ajudar-nos a transportar la tona de material que 
portem, ens situem a 4.650 metres d'alçada al Hoc escollit per 
muntar-hi el camp base. A partir d'ara ens queden quinze dies per 
poder fer l'ascensió del cim i tornar al camp base. Inicialment des 
de Girona, havlem previst 19 dies, però els contratemps del viatge 
amb "bus" ens han escurçat quatre dies, pel que les possibilitats 
de fer el cim són molt justes i ens cal començar a treballar 
rápldament.

El primer dia ja pujem els Companys més acllmatats a 
muntar el camp-1 que l'endemà dia 7 queda totalment instal.lat a 
5.150 metres, continuant proveïnt-lo el aia 8 amb força mal temps. 
Ens calen deu hores per pujar al camp-1 i tornar al base degut a la 

ran distènda i al poc desnivell que hi ha. El recorregut està pie 
'esquerdes que ens cal saltar, però no és perillos. Al vespre neva 

intensament i la neu no para de caure en dos dies, el que fa 
impossible de sortir per la mala visibilitat i el perill d'enfonsar-se 
en una esquerda.

Per fi el dia 11 el temps millora i donat que només ens queden 
deu dies per fer el cim i tornar, i vistes les grans distàncies que ens 
falten, decidim que l'unica possibilitat és realitzar un atac alpi, 
recolzat per altres Companys en sistema clàssic. Així surten els 
tres homes més forts amb tot el material a l'esquena (uns 22 kgs.), 
disposats a anar pujant i muntant i desmuntant campaments fins 
que es faci cim o calgui abandonar. Aquests tres homes van 
recolzats per altres quatre que ascendiran un campament cada dos 
dies. Avui no tenim cap més inconvenient que una enfonsada en una 
esquerda degut a la quantitat de neu acumulada.

El dia següent la cordada d'atac ha d'obrir carni per una 
complicada ruta de seracs, no trobant el millor pas i havent de 
superar un sérac vertical. Finalment, els hi cal dormir esgotats al 
primer "plateau" a 5.450 metres, quan ho volien fer més amunt. El

tercer dia d'ascensió la cordada d'atac munta tenda al final del 
segon "plateau" a 6.050 metres, i la cordada de recolzament, 
munta el que havia de ser el camp-2 a 5.650 metres, havent obert 
la ruta correcta. L'ascensió és molt dura degut a l'alta temperatura 
que tenim de dia, dones si bé a la nit baixem a 18a sota zero a la 
cota de 5.650, al migdia a l'ombra i sense vent tenim 50a positius. 
Això fa que comencem a caminar a dos quarts de quatre del matl 
i a les vuit ja es tenca la crosta de la neu, enfonsant-nos fins més 
amunt del genoll, essent necessari aturar-nos a dos quarts d'onze 
per refuaiar-nos dins les tendes.

El dia catorze la cordada d'atac supera les rampes que 
porten al coll, per uns pendents de 452, i munta tenda a 6.350 
metres, dins d'una esquerda per resguardar-se de les allaus que 
baixen de la cara est, per on varen pujar els austríacs. Aquella nit, 
un component de la cordada d'atac pateix un fort mal de cap, que 
el metae de l'expedició diagnostica possible "edema cerebral" 
fent-lo baixar ràpidament, juntament amb un altre company del 
camp-2 que te una forta febre, essent acompanyats tots dos per 
un tercer company del camp-2 que els aiuda a Daixar.

Queden només a dalt, dos cordades de dos homes que a 
partir d'ara pujaran totes dues en sistema alpi, separades per un 
dia de distància. El dia 15 la cordada de recolzament se situa a 
6.050 metres. La cordada d'atac aprofita aquest dia per descansar.

El dia 16, (sisé dia d'ascensió des de la base), la cordada 
d'atac vol muntar el camp-4 tant amunt corn sigui possible, trobant- 
se amb l'impossibilitat de fer-ho més enlaire de 6-520 metres, 
l'aresta és dreta i no s'hi por muntar tenda, per altra banda, la neu 
fonda també els impedelx de continuar. La cordada de recolzament 
prova d'atrapar a la d'atac, però els hi és impossible degut també 
a l'estat de la neu, i han de fer nit a l'esquerda de 6.350 metres. A 
la tarda neva intensament, i quan a mitja nit, degut a l'elevat rise 
d'allaus ja es preveía un abandonament desesperat, el temps 
aclareix.

A les 2 del mati del dia 17, la cordada d'atac es prepara per 
Tassait al cim, mentre que la de recolzament espera novetats per 
decidir la táctica d'ascensió, be sigui per recolzar ais de d'alt, o per 
substituit-los en un nou atac al día següent. L'aresta té fins a 60a 
d'inclinació i és totalment inestable, essent necessari obrir una 
"rasa" per avancar-hi per dins, provocant allaus a banda i banda. 
Després de quatre hores s'han avancat 170 metres, i amb una hora 
més s'avancen tant sois 10 metres. Ens queden provisions per dos 
dies, estem esgotats, tornen a sortir núvols preveient mal temps, 
i estem a 6.700 metres d’alçada; per acabar-ho d'adobar un deis 
companys del camp-3 s'ha fet un tali en un dit, que precisa sutura, 
havent-li ordenat el metge per "walkie-talkie" que queda anul.lat
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per l'ascenciö. La decisiö es clara, matemäticament, es impos- 
sible de fer el cim, i si continuem a dalt ens la jugem, ABANDONEM.

La baixada es molt perillosa i lenta, le neu s'enfonsa i ni amb 
tres estaques d'alumini juntes, aconseguim de muntar un rappel. 
Per fi, quan ho aconseguim baixem amb un nus a la gola fins al final 
de la corda, a partir d'aqui es mes factible. Abandomen tot el menjar 
al camp-4 i a la una del migdla ens reunim amb eis Companys ael 
camp-3. Recuperem forces i continuem balxant. Poe mes tard, un 
de nosaltres cau en una esquerda i perdem forga estona per 
treure'l. Finalment a les sls de la tarda arribem al "plateau" i 
muntern tenda passant la nit sense menjar, doncs no en tenim.

AI dia següent, quan a les sis del mati arribem al camp-2, 
devorem el que trobem i continuem la baixada cap al camp-1 on ens 
esperen eis Companys que han pujat del base per ajudar-nos. El 
cami del camp-2 a l'1 estä desconegut, havent-se obert moltes 
esquerdes, i navent desaparegut la majoria de banderetes de 
senyalitzaciö que haviem posat. Aquest cop suem de neguit i no de 
calor, havent de tornar a obrir la meitat de la ruta, amb ponts de neu 
molt precaris i uns forats que feien por de veure.

Per fi ens abracem amb eis Companys al camp-1 i 5 hores

més tard som al base, i ens refem amb un bon tiberi. Dues hores més 
tard comença a nevar i el mal temps ens acompanya durant tres 
dies. Sortosament hem abandonat.

El dia 21 iniciem ei carni de tornada, junt amb els traginers 
que ens han vingut a buscar, i arribem a Girona el 31 d'agost, 
satisfets d'haver fet tot el possible i haver tornat tots sans i 
estalvis.

Fins a la propera.

Components de l'expedició:
SALVADOR BOIX 
CARLES MENDOZA  
JOAQUIM CUFI 
LLUIS OLIVAS  
JOAN RIBAS  
LLUIS JULIA  
XAVIER MLQUEL 
JOSEP CLA 
JOAN CORDOBA  
JORDI TOSAS

Sostres de biguetes pretensades de formigó de ciment aluminôs

Molt se n 'ha parlât sobre els sostres amb biguetes 
pretensades de formigo de ciment aluminôs. Molt se n'ha parlât i 
se'n parlará degut a la febre que hi va haver en el sector de la 
construcciô en els anys 50 i 60.

A l'igual que en el tema urbanistic, avui dia rebem l'herència 
histórica d'anys boios on Pespeculació i producciô en massa era 
d'allò més normal. Es clar que el factor qualitat era moltes vegades 
tingut en menyspreu i reaiment molts dels elements "resistents" 
d'aquells temps són avui dia el maldecap d'usuaris i tècnics. Aquest 
és el cas de l'anomenat ciment aluminôs.

Un ciment avui dia prohibit en el món del pretensat però 
emprat en obres maritimes, de carácter refractan, exposades en 
mitjans agresius i on es requereixen molt altes resistencies a les 
24 hores.

Sobre el cas concret del problema que sovint-es troba un 
propietari quan se n'adona que la seva casa va ser contruida amb 
aquest material les reaccions manifestades son vàries i moltes 
vegades exagerades. Personalment he diagnosticat molts de 
casos on aqüestes reaccions son dignes de ser explicades: des de 
la senyora que no sap si somia a les nits. sent trencar les biguetes, 
baixar la casa i fer la vida impossible al marit, fins al senyor que 
cansat de veure la televisó i llegir el diari no té més remei que 
creure's als informadors que sense assabentar-se del que diuen 
fan tremolar a tota la gent no entesa en el tema.

Per entendre m illor aquesta a firm ado, plantegem el 
problema d'arrel: tota secciô résistent de formigó armat o pretensat 
necessita donar una protecció alcalina a les armadures que la 
composen, aixô s'aconsegueix mitjançant el recobriment de formigó 
al voltant de les barres d acer. Normalment el ciment és el causant 
d'aquesta protecció alcalina, però aquesta propietat no és eterna 
i varia d'un tipus de ciment a d'altres, i de les condicions a les que 
l'element està sotmés.

Era vers els anys 70 quan résultats tan teórics com 
experimentáis varen demostrar que en els elements pretensats de 
formigó fet amb ciment aluminôs, l'alcalinitat i per tant la protecció 
a les armadures anava minvant amb els anys i sobretot en ambients 
humits.

No cal dir, dones, que els problèmes greus que es plantegen

en aquest tipus de biguetes són allá on el problema ha començat 
per detectes constructius aliens a la naturalesa de les biguetes I 
amb greus problèmes d'humitats que les afecten de forma tant 
directe com indirecta. Aquest cas es pot comparar al fenómen de 
ruptura d'una estructura (i per tant el col.lapse de l'edificació), ja 
que quan es produeix un sinistre d'aquest tipus mai hi ha una sola 
causa, sinó vàries que contribueixen al col.lapse final.

Pensar que els coeficients de seguretat aplicables en el 
calcul de minorado de resisténcies dels materials, majoració de 
cárregues i un control d'obra mitjançant bé, en un projecte ben fet, 
fa inviable pensar en una sola causa de sinistre.

Tornant al cas concret de les biguetes pretensades de 
formigó de ciment aluminôs, cal saber que ens podem trabar també 
amb els mateixos problèmes amb biguetes pretesades de formigó 
de ciment portland. Llavors, és ciar que el problema de ruptura de 
les biguetes és degut principalment a l'oxidació de les barres 
pretensades motivades per la manca de protecció que l¡ ofereix el 
formigó. Aquest fenômen es coneix com a ''carbonatado del 
formigó". fenómen que succeeix amb l'envelliment d'aquest mate
rial I s'agreuja amb formigó de ciment aluminôs i sotmés a ambients 
d'humitat continuada i poca ventilado. Per aixó les primeres 
biguetes que es varen trencar arreu d'Europa foren tramades de 
sostres d'aquest tipus damunt de fosses septiques.

Així no es tracta d'estar segurs mentre no hi hagi preséncia 
d'humitats i estiguin les biguetes ventilades, sinó que cal revisar
les periódicament (almenys una vegada l'any) assegurar-nos que 
no ni han d'altres problèmes constructius que agreugin el tema i 
recordar que les edificacions també són sensibles a l'envelliment 
dels seus components i per tant la carbonatado del formigó pot 
arribar a ser irreversible. D'altra banda cal saber que l actual 
investigado tecnológica del formigó armat intenta subsanar aquests 
problèmes mitjançant la futura aplicado de fibras sintétiques que 
vagin substituint paulatinament a les barres d'acer. Els actuals 
estudis de construir un túnel sota l'Estret de Gibraltar apunten cap 
aquesta direcció.

EDUARD BONMATÍ I LLADÓ
Arquitecte Técnic.
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Sortida de la 3.? edat

El proper dia 17 de maig es farà, com ja és tradicional, una 
sortida per la gent gran del municipi.

Es sortirà de Quart a 2/4 de 8 del mati, després s'anirà a 
esmorzar i seguidament s'anirà a Empùria-Brava.

Allá es podrá embarcar amb un vaixell i anar per mar fins 
a Cadaqués, o bé, la gent que no vulgui anar-hi podrà anar amb 
l'autocar fins al mercat de Roses.

Cap a 2/4 de dues s'anirà a dinar al Restaurant de l'Hotel 
Sant Marc d 'Em pùria -B rava, on hi haurà un conjun t 
d'acompanyament, i a la tarda es visitarà algun museu.

Aquesta vegada l'excursió es fa per la nostra provincia, ja 
que també té el seu encant, i per altra banda no és tan cansat per 
les persones grans.

L'excursió és gratuita per a tots els jubilats del municipi. Els 
acompanyants han de pagar 3.000 Ptes. i el preu pels menors de 
14 anys és de 1.500 Ptes.

Centenari del Carrilet (1892-1992)

El 30 de juny de 1892 es va inaugurar el ferrocarril de Sant 
Feliu de Guíxols a Girona, que donà impuls a l'economia de la 
Comarca.

Ultra la millora material (limitada) deis primers anys, el tren 
esdevingué un bon mitjà de comunicado a nivell humà i social entre 
els pobles de la línia; fins i tot de convivència, en crear-se un clima 
familiar, d'autèntic servei.

L'estació de Girona, la via per davant de les casernes, el 
pas a nivell per la carretera de Barcelona (més tard polèmic), el 
xiulet del tren... era quelcom que també feia (definia) el paisatge 
urbà de Girona.

Mossèn Compte va saber poetitzar aquell lligam:
"Llavors tu amb Girona us dàreu una abragada; 
en ton espai esplèndid va néixer un nou estel: 
xisclà del tren la máquina volant tota esverada, 
corrí águila que porta sos aguilots al cel."

Entre la Vali d'Aro i els pobles del Gironès (Quart, Llambilles,
Cassà i L lagostera) s 'aconsegu i de crear un m icroclim a 
especialment cordial i festiu a l'entom del tren. Era, sens dubte, un 
tren popular, frane, d'estar per casa. Era el nostre tren.

Malgrat la v iab ilita t tècnica i econòmica de la seva 
reconversió hom va decidir de tancar la llnia. Cosa que es va produir 
el 10 d'abril de 1969.

Enguany s'acorapleix el centenari de la seva inaugurado.
Se'ns presenta, dones, Tocasió de celebrar-ho conjuntament tots 
els pobles de Tantiga via del tren. La participado de totes aquelles 
poblacions permetrà sens dubte que Tesdeveniment tingui més 
ressò, que se'n pugui aconseguir un millor aprofundiment en la 
memòria/vivència de la historia local dels nostres pobles i que de 
tot plegat se'n gaudeixi amb més animado popular.

A fi de promoure-ho, els representants dels ajuntaments de 
Sant Feliu, Castell-Platja d'Aro, Santa Cristina, Llagostera, Cassà,

El C a m l e t  en I u l t im a  c o r ba  en t ra n t  a Quart .  
A l fons, CAL PINXO.

La B n g a ó a  de via i ob res  de l  Carr i le t .

Llambilles, Quart I Girona han constituít un ens jurídic (un consorci), 
que aplega tots els pobles de la línia, amb capacitat de demanar 
i rebre subvencions, per adquirir compromisos i pagar les despeses 
que se'n derivin i per a tots aquells actes que siguin necessaris per

El Celré/22



a una celebrado digna del centenari del nostre tren.
Concretament, es tracta de fer una exposició itinerant amb 

el catàleg corresponent; d'editar un cartipàs amb fotografíes del 
tren; amb les pellicules existents, muntar un video que es passaria 
a l'exposició, etc.

Diferents comissions de persones afeccionades a tot allò 
que fa referència al tren de Sant Feliu i del amics del ferrocarril, amb 
altres entitats, es reuneixen arreu per tal de recollir tots aquells 
objectes que d'una manera o d'altra formaren part del tren, i 
documentado diversa que pugui illustrar l'esdeveniment.

D'acord amb les comissions esmentades, l'Ajuntament de 
Quart fa una crida a tots aquells veins del nostre Municipi, que 
estiguin en possessió de qualsevol tipus de documentado, gráfica 
o escrita, així corn de qualsevol objecte relacionat amb el carrilet, 
perqué col.laborin amb l'exposició itinerant, aportant aquesta 
documentado a les oficines municipals de l'Ajuntament mitjançant 
copies o originals que serán retornats un cop finalitzi dita mostra.

Per commemorar aquest centenari també va tenir Hoc el 
passât mes de gener la I TROBADA DE MOTOS HISTORIQUES 
ESPECIAL SIDECARS. Les motos es van concentrar a la Devesa 
de Girona i van anar recorrent els pobles de la línia del Carrilet, fins 
a Sta. Cristina. Al seu pas per Quart, tots els motoristes i 
acompanyants van poder gaudir d'un bon esmorzar a l'estació del 
Carrilet del poblé.

Els teus Drets Lingüistics
A Catalunya son vàlides i eficaces totes les actuacions 

administratives fetes en català

-La llengua propia de Catalunya es el catala (Estatut 
d'Autonomia de Catalunya, art. 3.1).

-Les actuacions jud icia ls realitzades i els documents 
presentats en I'idioma oficial d'una comunitat autonoma tindran, 
sense necessitat de traduccio al castella, plena validesa i eficacia 
(Llei Organica del Poder Judicial, art. 231.4).

-Els drets i els documents presentats en catala davant dels 
tribunals i els jutjats radicats a Catalunya, aixi com les actuacions 
judicials fetes en catala a Catalunya, son plenament valids i 
eficagos (Llei 7/1.983, de 18 d'abril, de normalitzacio linguistica

art. 9.2.).
-Per tant, fes valdré els teus drets per:
• Adreçar-te  en cata là , de paraula i per escrit, a 

l'Administració, ais organismes publics i a les empreses públiques 
i privades (Llei 7/1.983, de 18 d'abril, de normalització lingüística, 
art. 2.1)

•Utilitzar en les relacions amb l'Administració de justicia en 
l'ámbit territorial de Catalunya la llengua oficial que escullís sense 
que se't pugui exigir cap mena de traducció (Llei 7/1.983, de 18 
d'abril, de normalització lingüística, art. 9.1).
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Resultats de les eleccions a Quart

Els résultats de les passades 
Eleccions Àutonòmiques al Municipi de 

Quart van ser els següents:

Any Cens V o ts A b st. Nuls Blancs

1992 1.475 949 35'66 0 5
1988 1.166 819 29'76 1 9

Llista Vots 92 Vots 88 % 92 % 88
CiU 502 466 52'90 56'90
PSC 240 201 25'19 24'54
ERC 109 37 11'49 4'52
PP 26 26 2 7 4 3'17
IC 21 26 2*21 3 '1 7

CDS 8 26 0'84 3 '1 7
Altres 38 27 4 ’00 3'30

Els résultats dels altres partits fòren els següents:

Els Verds - Unió Verda...................... 10 vots

AU - M E C .............................................. 10 vots

P S T ...........................................................6 vots

Agr, Ruiz Mateos (AD E) 4 vots

Catalunya L liu re .................................... 3 vots

Partit Hum anista.................................... 2 vots

PC C ............................... ........................ 2 vots

Socialistes Independents..................... 1 vot

T O T A L  38 vots

Les Festes de Nadal a la Llar d'infants La Baldufa

La primera cosa que várem fer, per celebrar les 
festes de Nadal, va ser anar a Girona, on els nens varen 
poguer gaudir i disfrutar de l'ambient i animado que 
envolten aqüestes diades.

Les activitats que es van portar a terme dins la 
Llar va ser:

-L'arribada del tió,
-El pessebre.
-Adornament de la classe.
-El treball manual pels pares.
-El "caga tió".
-La visita del rei.
De tots, el que els nens van disfrutar més va ser 

el "caga tió” i de la visita del rei amb el que els nens van 
conversar una bona estona, van donar-li la carta, van 
recitar la poesía de Nadal i van cantar.

Tant el tió com el rei van arribar a la Llar amb 
moltes joguines, (contes, jocs, bicicletes, etc.) per ais

nens, els quals van acabar de completar la seva alegría 
i ¡Musió per aqüestes festes tan senyalades per ais 
infants, i també per els grans.

Les Educadores

L lar d 'lnfants La Baldufa
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Benvínguts i bona Fira

És una satisfaccio comentar la ja imminent III MOSTRA DE 
TERRISSA CATALANA que tindrà Hoc a Quart els primers dies de 
maig.

Sobretot ho és quan la comparem amb la primera, donat que 
hi ha uns canvis importants. Per exemple, el nombre d'expositors 
d'enguany que amb una quarentena d'estands quasi doblará la 
participació de 1990, quan aquesta mostra-fira-mercat va celebrar
se per primer cop. Representaran unes quinze localitats d'arreu de 
Catalunya, i encara que algunes es troben a prop de Quart, com la 
Bisbal i Breda, d'altres són zones d'interés artesanal de les 
comarques de Tarragona o Lleida.

També, excepcionalment, hi haurà la participació d'un 
terrissaire d'una altra comunitat autònoma. Un artesa d'Úbeda 
(Jaén) ha estât especialment convidat a venir amb els seus articles 
de terrissa vernissada en color verd característic de la seva 
poblado, per exhibir-los al costat de les guardioles, testos o altres 
estris fets a les nostres contrades.

Aquest artesá convidat ho és en justa correspondència a 
les invitacions que reben i accepten alguns mestres artesans de 
Quart que a més de ser présents a moltes fires d'artesania que se 
celebren a Catalunya, sovint s'arriben a llocs amb molt de renom 
com són Aranjuez o Zamora, perqué no els espanta pas la fama de 
la ceràmica d'aquells indrets. També alguna vegada han près part 
en fires a l'altra banda de la frontera, i és d’aquesta forma que 
aconsegueixen que la terrissa i el nom de la poblado que li dóna 
el nom siguí coneguda cada dia més.

Un altre punt molt satisfactori és l'extraordinària bona 
acollida que ha tingut la iniciativa començada l'any passat, d'enviar 
als escolars a viure una experiència inèdita per a molts d'ells. Un 
miler de nois i noies podran descobrir el procès de manufacturado 
de la terrissa, des de la preparado del fang fins que surt cuita del

Grup d 'esco la rs  o b s e rv a n t  com es m anipu la  el tang.

fom. A més tenen la possibilitat de participar en un concurs 
especial per a ells, en que l'escola guanyadora rebrà una obra 
originai de l'artista Bonaventura Ansón.

I hem arribat al punt d'agrair als artistes la seva col.laborado. 
El primer any va ser l'Emilia Xargay qui va lliurar als organitzadors 
una obra seva per anunciar la Mostra de Terrissa Catalana; l'any 
passat era una obra d'en Vayreda Canadell, un quasi-vei de Quart 
donat que viu a Llambilles. Enguany el cartell és obra de l'artista 
abans esmentat, que també hi ha collaborât generosament.

Esperem que tot plegat farà que aquesta edició sigui una 
nova oportunitat per la promoció dels articles fets pels terrissaires 
de Quart i dels seus collègues d'altres indrets, perqué estem 
segurs que l'afluència de public serà molt nombrosa. El fet d'anar 
a una fira, poder-hi veure demostracions dels artesans que hi 
participen, i a més poder adquirir els articles que hi ha exposats no 
es dóna pas sovint, i aquesta originalitat atrau a la gent.

És dar que d'una forma ja més comercial i no tant com a 
exposició, al costat mateix de la carretera que des de Girona porta 
a la zona centre de la Costa Brava, o a l'inrevés si ho prefereixen, 
es troben unes botigues on tot l'any exhibeixen els seus productes, 
que atrauen els turistes o visitants que circulen per l'esmentada 
carretera, i són molts els que s'aturen per veure-ho més bé i 
aprofitar l'ocasió per comprar el que més els agrada.

Però els qui vinguin durant fa III Mostra de Terrissa Catalana 
tindran, a més a més, ¡'oportunitat de veure el que fan els terrissers 
d'altres comarques catalanes, que han acceptât la invitació de 
Quart a compartir aquest mercat.

A tots, expositors i visitants, els donem la nostra modesta 
benvinguda i els desitgem una feliç estada aquí... i una bona fira!

Joan FerrerLes a u to n ta ls  in a u g u ra n t  la tira pa s s a oa  m entre  un mestre  
te r r is s e r  fa una d e m o s t r a d o
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Reforma del sistema educatiu a Catalunya

Els diferents mitjans de comunicado, fa temps 
que venen parlant de la reforma del sistema educatiu, 
reforma que té per objectiu, per una banda, modificar la 
contradicció actual que fa que l'ensenyament obligatori 
arribi fins ais catorze anys i en canvi els joves no poden 
comengar a treballar fins ais setze, i per altra banda, 
més important encara, modernitzar el sistema educatiu, 
adaptant-lo als canvis socials.

A qüestes no tic ies  han p ro du it una certa 
preocupado entre les famílies, dones no sabíem en qué 
consistien els canvis, quan es comengaren a aplicar i en 
quina mesura, tot això afectará a la nostra escola.

A f¡ de clarificar aquesta situado, l'Associació de 
Pares va convidar al Sr. Vancells, Delegat Territorial del 
Departament d'Ensenyament a fer una xerrada sobre el 
tema, per donar-nos la visió de d'Administració Educativa.

Segons el Sr. Vancells, els canvis afectaran a la 
propia estructura del sistema educatiu, ja  que se'n 
modifica tant la durada (que s'amplia deis 3 als 16 anys) 
com l'orientació i la finalitat de les etapes escolars.

La nova estructura es configura en varis nivells:
-Educado infantil: comprén l'ensenyament fins 

als sis anys. Ha de contribuir al desenvolupament físic, 
afectiu, social i moral del nen. L'ensenyament será 
impartii per mestres amb l'especialització corresponent, 
a Quart per primer cop es podrá escolaritzar als nens a 
partir deis 3 anys.

-Educació primària: És obligatoria i comprén 
deis 6 als 12 anys, organitzat en tres cicles de dos anys 
cadascun. Ha de proporcionar als alumnes, adaptant- 
se al ritme de cadascun d'ells, una educado bàsica i 
com una que po ss ib iliti ap renen ta tges poste rio rs , 
l'adquisició deis fonaments d'expressió, escriptura i 
cálcul, el coneixement de l'entorn i l'arrelament al país. 
Será impartida per mestres i es durà a terme a l'escola 
del poblé.

-Educació secundária: Será im partida  per 
llicenciats u n ive rs ita r i amb preparado pedagògica. 
Comprén:

• L'Educació Secundária Obligatoria
• El Batxillerat
• La Formado Tècnico-Professional.

Educació Secundária Obligatoria: comprén 
dos cicles de dos cursos cadascun entre els 12 i els 16 
anys. Els estudis s'impartiran per áreas de coneixement, 
tenint en compte la diversitat de necessitats, aptituds i 
interessos deis alumnes. Donará a l'alumne una formado 
pro fess iona l de Base. Ex istirán  unes m etéries

obligatôries basiques i asignatures optatives a escollir 
segons les aptituds deis alumnes, al finalitzar aquesta 
etapa, l'alumne rebrá el títol de graduat en Educado 
Secundária, que permet, si es vol seguir estudiant, 
l'accès als Batxillerats I a la Formació Professional de 
Grau Mitjá.

Batxillerat: Té dos cursos i varies modalitats 
básiques organitzats en matéries comunes, matéries 
própies de cada modalitat i matéries optatives. El títol de 
Batxillerat permet a l'alumne accedir a la Formació 
Professional de grau superior o als estudis universitaris 
(després de superar una prova d'accés).

Form ació Pro fess iona l de Grau Mitjá: 
s'adrega als estudiants que volen accedir al món laboral 
amb millor preparado i dominant unes técniques con
cretes, organitzat en cicles de durada variable amb 
continguts teórics i práctics i estreta vinculació amb el 
món laboral. La titulado que correspon és la de Técnic; 
també es pot accedir a la formació professional de Grau 
Superior.

La con fe rénc ia  va com pta r amb una bona 
assisténcia de pares i en el col.loqui posterior es varen 
aclarir alguns dubtes com per exemple que l'educació 
secundária (12 a 16 anys) es faria en un Institut de 
Girona, que els alumnes comptarien amb servei de 
transport i menjador així com que en totes aqüestes 
etapes es potenciaría l'ensenyam ent de la música, 
idiomes i educado física.

Es tam bé im portant fer constar que aquesta 
reforma afectará en el seu primer any d'aplicació als 
nens que ara están cursant quart d'E.G.B., és a dir, que 
aquests serán els alunmes amb els que s'iniciara el 
canvi del sistema educatiu.

Associa ció de Pares.

Ajuntament i escola abans de la Guerra Civil.
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Agrupació Defensa Forestal "Quart"

L'Agrupació Defensa Foresta l "Quart" es va 
constituir el mes de Setembre de l'any 1.988. La seva 
finalitat primordial és la vigilància i prevenció dels incendis 
forestáis i, si s'escau, la reforestació dels terrenys 
afectats pel foc.

El massis de les Gavarres, pel que respecte al 
terme municipal de Quart, està catalogai com a zona 
d'alt rise d'incendi forestal.

D 'ençà de la constitució  de l'A .D .F "Quart", 
afortunadament, no s'ha produit cap incendi forestal, si 
bé per l'actuació de la pròpia Agrupació, ja per les 
circumstàncies climatològiques.

Les inversions que s'han efectuat des d'aleshores
són:

-C om pra de quatre  em issores S tandart 
Telemóbile.

-Compra d'una máquina desbrossadora marca 
Sandri H-4.

-Arranjament de la Ctra. de Montnegre S. Sadurni 
i la Ctra. de Sant Mateu als Àngels.

-Mitja canya model 2.100 HM.
Les emissores es comuniquen entre sí i directament 

amb els servéis de Protecció Civil de Girona, la quai 
cosa permet una actuado ràpida en cas d'incendi. Amb 
la máquina desbrossadora i la mitja canya permetran 
tenir una infraestructura viària en bones condicions.

A finals de l'any passat es varen executar les 
obres d'arranjament i millora de la Ctra. de Montnegre 
a Sant Sadurni i de Sant Mateu a Els Àngels.

Aquesta actuado no solament facilita l'accès rodât 
sinó que alhora per l'amplitud del carni, actúa com un 
autèntic tallafoc.

La situado econòmica a 31 - XII - 91 de l'A.D.F.
"Quart" és la que es detalla a continuado:

INGRESSOS
Résultats exercici 1.990 49.012.-
Interessos 4.498.-
Subvenció Generalitat 700.000.-
Subvenció Ajuntament de Quart 500.000.-

TOTAL INGRESSOS 1 .2 5 3 .5 1 0 . -  Superávit A.D.F. "Quart" a 31 - XII - 91 162 .381

DESPESES
Arranjament camins 812.000.-
Mitja canya 2.100 HM 191.052.-
Manteniment maquinària 88.077.-

TOTAL DESPESES 1.091.129.-



L'Ecologisme dintre i fora de l'escola

L'ecologisme és un moviment que preserva la 
fauna I la flora de tot el món. L'ecologisme també està 
représentât politicament mitjançant "Els verds". Un grup 
ecologista molt important és l'anomenat "Green Pace”, 
els quais impedeixen vàries accions perilloses per al 
medi ambient. "Green Pace" és una organització mundial 
que té un vaixell anomenat "Sirius" el qual volta per tot 
el món amb nombrosos tripulants per preservar el medi 
ambient per tot el món. Les causes que poden destrossar 
més el medi ambient són molt nombrases però les més 
importants són:

-Els vaixells petrolers els quals poden abocar el 
petroli al mar i així matar tots els animais de la zona on 
s'ha efectuat l'abocament, a més de deixar aquella zona 
bruta per una gran quantitat de temps, un exemple és 
l'accident d'un petroler a una zona d'Alaska i a més de 
destrossar la zona ha fet que alguns pescadors no 
puguin sortir a pescar i així moites fam ílies poden

quedar pobres.
-El despoblament forestal és molt perjudicial pel 

bosc i també per la salut humana perqué les plantes 
verdes durant la part del dia en qué hi ha Hum fan la 
fotosintesi i per residu expulsen oxigen, el qual és el 
producte que respiren els humans.

-Algunes fábriques expulsen incontroladament 
residus liquids en alguns rius, residus volatilitzats a 
l'atmosfera i en alguns casos residus sòlids en abocadors 
incontrolats els quals produeixen danys per tot arreu.

L'escola ha col.laborat amb l'ecologisme mitjangant 
la plantada de quaranta moreras i cent tuies aquest any, 
la qual no va èsser del tot bona per les idees de l'escola 
perqué es va posar a ploure i va desfavorir la festa de 
l'arbre.

Jordi Canals i  M iquel Duran.
Cicle superior C.P. Sta. Margarida - Quart

Corría l'any 1979 quan la democracia es manifesté en la 
seva plenitud als Ajuntaments. Llavors vaig tenir la meva primera 
experiència com a regidor de l'Ajuntament de Quart. Ara, quan per 
segona vegada em trobo dins la mateixa Corporació, pero des 
d'una perspectiva política inversemblant a l'anterior, m'agradaria 
expressar unes opinions fruit d'aquest contrast que acosta a 
l'objectivitat dins el propi subjectivisme.

Per als que s'autoproclamen progressistes sense més aval 
que el fet de confessar-se partidaris de determlnades opcions 
politiques, a ben segur que qualsevol referencia al passat els sona 
a immovillsme, sense aturar-se a pensar que alió que cal entendre 
per progués és, essenclalment, la capacitat de convlure amb més 
respecte i més llibertat envers els altres.

La meva experiència personal, de regidor és ciar, em porta 
a fer, inévitab lem ent, a lguna cons ide rado  que passa 
necessàriament per citar alió que em sembla just del passat. 
Básicament no és altre que la capacitat de fer política, a un nivell 
modest, sense perdre de vista que aixó vol dir, en paraules de 
persones més autoritzades que jo, cercar l'entesa de la gent.

És en aquest sentit que estic convençut que la meva primera 
etapa a l'Ajuntament fou tremendament positiva.

Malgrat la preséncia pluripartidista, des del matelx moment 
de la presa de possessió, mai es va excloure de manera sistemática 
a cap contrincant polític. Avui la realitat al nostre Ajuntament, és 
l'antítesi.

Qui té la responsabilitat de governar ha de ser creditor de 
la capacitat de fer coincidir esforços plurals en benefici d'un major 
benestar, una millor convivència. Ara per ara, a casa nostra, això 
és tan probable com poder ompiir d'aigua un garbell.

El màxim responsable de la política municipal es tanca en 
la cuirassa de la seva veritat, desplega la bandera de la seva raó 
i, comandant els seus peons, fa croada contra els adversaris amb 
més pena que glòria.

El Pie, màxim exponent del pluralisme de l'Ajuntament, 
esdevé buit de contingut. S'hi veuen quatre qüestions, intrascendents 
en la seva major part, i les que per imperatíu legal cal portar-hi. Les 
peticions directes deis ciutadans a l'Ajuntament queden com a 
matèria reservada a lliure criteri d'un "petit comité" que, reunit en 
sessió no pública, pren décisions sense cap possibilitat de débat 
polític. El seu color, politicament uniforme, desvirtúa completament 
el joc democràtic que fora desltjable i èticament exigible.

AIgú potser pensará que tot això que exposo té el seu origen 
en raons personal vestides de resentiment no digerible. Res més 
lluny de la veritat. No em preocupa ni capfica gens ni mica 
l'ostracisme a que se'm vol comdemnar; el que sí és preocupant és 
no saber-ho o no voler-ho veure.

El compormls adquirlt amb les persones que, amb el seu vot 
van fer possible que assolis Tactual Hoc de regidor, em dóna 
suficient empenta per lluitar, dia a dia, contra el monopoli del poder 
perqué estic segur de compartir el mateix desig.

El Celré/28
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No vull la polémica gratuita que a res condueix pero no em 
conformo amb el silenci fácil que podria fer dubtar de la no 
complicitat en una forma de fer que genera l'enfrontament inútil en 
estérils debats de sobretaula.

El poblé de Quart té dret a l'impuls d'una acció conjunta en 
la que hi participin tots els convilatans, dones encara que ningú sigui 
imprescindible, no som tants com per prescindir de cap.

Josep Frigola ( Regidor )

Sr. Frigola:
Després de llegir el seu escrit, primer em vaig quedar 

estranyat i perplex pel que d'ell se'n por desprendre, sobretot 
tenint en compte que vosté forma part del consistori on representa 
una formado política que governa amb majoria absoluta a molts 
ajuntaments de Catalunya, a la Generalitat, a la Diputado de 
Girona i al Conseil Comarcal del Gironés, entre altres institucions, 
i per tant em sembla mentida que exigeixi a Quart el que el seu grup 
és incapaç de fer en totes aqüestes institucions.

Vaig pensar que potser aquesta actitud era deguda al seu 
coneixement escás del funcionament democrátic habitual en la 
fundó pública d'aquest país, o bé que el que vosté volia era 
encertar una polèmica absurda a través d'aquesta publicado 
local.

Aquest pensament inicial em va fer dubtar de si el contestaría 
o no, perqué en tot cas el seu escrit es contesta tot sol.

Però com que m'agrada ser ben pensât, estic convençut de 
qué el seu escrit es deu més a la seva ignorancia que a la seva mala 
fé, i per aquesta raó m'he decidit a contestar-li.

Intentaré contestar el seu escrit seguint l’ordre que té.
Evidentment no és el mateix estar en el grup de govern que 

estar a l'oposició. Aixó ja ho entenc. I com que no vull aixecar 
polèmica no comentaré el que va fer vosté aquella época sent 
regidor de l'equip de govern de l'Ajuntament de Quart i a l'hora 
promotor d'urbanitzacions del mateix municipi i soci del Secretan 
que aleshores hi havia a l'Ajuntament.

Tampoc comentaré el contenciós que va tenir al sortir de 
regidor, contra l'Ajuntament de Quart.

També entenc que per vosté ha de ser molt difícil posar 
l'interés comú sobre el particular en aqüestes crcumstáncies.

Miri, no volem que vosté es torni a trabar en aqüestes 
diatribes, i considerem que tant vosté com el municipi en sortiran 
beneficiats.

La referéncia que fa sobre els progressistes no acabo 
d'entendre-la. Sembla que vosté no s'hi considera però estic 
d'acord en qué els que ens hi autoproclamem volem entre altres 
moltes coses conviure en pau, llibertat i respecte.

Realment vosté considera bàsicament just del passat la 
capacitat de fer política? o sigui, que li sembla qui ni en l'actualitat 
ni en el futur existeix la capacitat de fer política?

Aixó, una persona com vosté, essent regidor no ho pot dir, 
encara que no tingui aquesta capacitat.

També és veritat que no sé el que vosté entén per fer 
política, perqué fins avui, ni vosté ni ningú del seu grup han

presentat cap proposta d'actuació durant Tactual legislatura i no 
han aparegut per l'Ajuntament com a regidors, cap dia que no fos 
el que es celebra el Pie. Aixó jo tampoc ho considero fer política, 
ni tampoc complir amb la seva obligado i responsabilitat.

A quin monopoli del poder es refereix? al de la Generalitat, 
la Diputado, el Consell Comarcal, que fa dotze anys que hi són els 
mateixos i no hi deixen posar cullerada a ningú?

Sr. Frigola, l'animo a que faci entendre les seves tesis sobre 
el monopoli del poder als responsables del grup que vosté 
representa i que està en majoria absoluta per governar moltes 
institucions, de manera que permeti a altres partits compartir les 
tasques i responsabilitats de govern. Si ho aconsegueix li donaré 
la raó i faré el possible perqué a Quart també es faci el mateix. De 
moment a Quart estem fent el mateix que a tots els llocs on hi ha 
una majoria absoluta.

Pel que fa a la col.laborado i al treball conjunt, esperem que 
algún dia es decideixi a fer-ho.

Suposo que no pensará que fent aquests escrits està 
contribuint a millorar el poblé ni les relacions entre els regidors de 
l'Ajuntament. Més aviat cree que el que fan és intoxicar l'opinió 
pública i oferir-se com a víctima.

La seva primera etapa a l'Ajuntament diu que va ser 
positiva, de la qual cosa me n'alegraria si ho hagués estat pel 
poblé.

Sobre la seva exclusió, li dóno la raó. Però em sembla que 
ha estat suficient justificada amb tot el dit abans. Vosté també s'ha 
exclòs donat que no ve per l'Ajuntament ni fa cap proposta.

A més, voldria ressaltar que en l'anterior legislatura el 
nostre grup també disposava de majoria absoluta (set a dos) i que 
el model era encara més ampli que el que vosté proposa.

Es va formar un equip únic de nou persones i a la Comissió 
de Govern hi era un dels dos regidors del seu grup.

Quina va ser la nostra sorpresa, quan en l'ùltima campanya 
electoral el seu grup criticava l'actuació de l'Ajuntament en temes 
que vostés hi havien col.laborat i havien votat a favor.

D'aixó jo en die ser oportunista i no gaire étic, i és una actitud 
que traeix la confianga dipositada.

Aprofitant-se de la bona voluntat d'un grup i les seves ganes 
de fer poblé sense rivalitats polítiques, em sembla suficient motiu 
per no repetir l'experiéncia. Amb una vegada en tenim prou.

Sobre la cuirassa, la bandera i els peons del máxim 
responsable de la política municipal, li he de dir que el Sr. Alcalde 
dedica moltes hores a traballar pel poblé i ho fa de la millor manera 
que sap i pot. Pel que fa als regidors, procurem estar a la seva 
algada i seguir el seu ritme i exemple.

Com pot entendre, això voi dir feina i no ens queda temps 
per fer croades contra el que vostè considera adversaos.

La nostra actuació és "a favor de " i no "contra de". En canvi 
vostè, a través d'aquest escrit, sembla que sí que comenci alguna 
croada. Potser perqué no sap fer res més des de l'Ajuntament.

Sobre el funcionament de l'Ajuntament, queda palés que no 
sap el que és la Comissió de Govern, que vostè anomena "petit 
comité", i ni sap el que és la majoria absoluta.

Qué hi farem! Si vosté diu que no és una qüestió personal 
ni de resentiment, ens ho haurem de creure.

Josep Just ( Regidor )

El Ceiré/m
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Solucions del número anterior

Cultura General

1. Sègol.
2. Vitamina C,
3. Rodriguez de Silva.
4. Portbou.
5. Missatger.
6. La longitud de proa a popa.
7. 28 fitxes.
8. La Corona islandesa (KRONA).
9. A la ciutat i a l'univers.
10. L'any 776 abans de Crist.
11. 223 ossos.
12. 7 métrés i 32 centimètres.

Nou diferencies

Poemes
Com t'ho podria dir

A tu, que tens treball 
i els teus impostos.

A tu,
que al tornar a casa cada nit, 
el primer és encendre la tele, 
i després preguntar com estan els nens 
mentre amanyagues el gos.

A tu,
que si puguessis trepitjar a més d'un, 
perqué si tots miren per ells, 
perqué jo he de ser menys.

A tu,
que estimes a tothom per Nadal, 
perqué quan vas al fútbol 
t'agrada veure agonitzar l'adversari.

A tu,
que desitges la dona del teu amie, 
que somnies obrir noves empreses, 
i oblides qui ets.

A tu,
que prepares vacances, encare que perdis la son, 
pensant en el compte corrent.

A tu,
que presumeixes de portar els nols al mlllor col.legi, 
que t'agrada Tordre; 
perô t'ho fan els altres.

A tu,
que votes en secret I no prens postura, 
que critiques com s'han de fer les coses, 
però tu mai fas res per canviar-ho.

A tu,
que per la familia fas el que calgui, 
però amb la loteria ho arreglaries.

A tu,
sí, a tu jo et pregunto... 
quan et moris, 
on vols que t'enterrem?

En Pir

L'hosteler i el cam inant
A un hostal de la serralada hi 
arriba un caminant i exposa la 
seva situado a l'hosteler: no té 
diners en efectiu, pero té una 
valuosa cadena de plata de set 
anelles, que la delxarà per 
pagar una setmana d'estada a 
Thostal, temps que necessitarà 
per re fer-se. L 'hoste le r 
accepta, pero exigeix cobrar 
per adelantat. Ofès el viatger 
accepta, pero explica que amrà 
pagant dia a dia, si ho prefereix. 
anella per anella. D'acord tots 
dos, es posa en práctica el 
tracte.
Quin serà el nombre 
d'anelles que tindrà que obrir 
ca m in an t’ per pagar 
l'hosteler?

El Celrè/30
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